
Protokół z IV sesji Rady Gminy Suchy Las IX kadencji 
29 sierpnia 2024 r. (czwartek), godz. 16:30, Park Wodny OCTOPUS, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 
 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy Suchy Las nr II/24 z dnia 23 maja 2024 r. oraz nr III/24  

z dnia 26 czerwca 2024 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Suchy Las  

na lata 2025-2034 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 
Strategii, w tym trybu konsultacji. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przejęcia dróg przez Gminę Suchy Las od Skarbu Państwa 
- Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad oraz partycypacji przez Gminę Suchy Las w kosztach 
związanych z realizacją poszerzenia dodatkowych jezdni oraz realizacją ciągu pieszo-rowerowego 
wzdłuż dróg równoległych przewidzianych po zachodniej stronie drogi ekspresowej S11, 
 w ramach inwestycji pn. „Budowa drogi ekspresowej S11 Piła - Poznań na odcinku Oborniki - węzeł 
Poznań Północ wraz z obwodnicą Obornik”. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej opłatę reklamową. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2024-2042. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Montaż 

instalacji fotowoltaicznej wraz z magazynem energii dla budynku Szkoły Podstawowej nr 1  
w Suchym Lesie''. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Budowa 
przyłączy do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Suchy Las”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Budowa 
zielonych przystanków komunikacji publicznej w gminie Suchy Las”. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 
Wielkopolskiemu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działek gruntu  
nr: 294/1 i 294/2 w Złotnikach. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu  
nr 743 w Złotnikach. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu  
nr 922/1 w Suchym Lesie. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny wywoławczej w drugim przetargu na sprzedaż 
niezabudowanej nieruchomości położonej w Zielątkowie. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminów korzystania z poczekalni dworców kolejowych  
w Złotnikach oraz w Golęczewie. 

18. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu 
Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady, Radnych Powiatowych. 

19. Interpelacje i zapytania Radnych. 
20. Wolne głosy i wnioski. 
21. Zamknięcie sesji. 

 



Ad. 1.Otwarcie sesji (00:16:39 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła IV sesję  
Rady Gminy Suchy Las IX kadencji w dniu 29 sierpnia 2024 r. Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las 
Radna Joanna Pągowska przywitała Wójta Gminy Grzegorza Wojterę, Panią Wicewójt Ilonę Ciok, 
Radnych, Przewodniczących Zarządów Osiedli, Sołtysów, pracowników Urzędu Gminy, gości 
obecnych na sali oraz tych oglądających relację z sesji on-line. Następnie Przewodnicząca Rady 
Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że sesja Rady Gminy Suchy Las  
jest transmitowana on–line. Nagranie w systemie audio-video będzie udostępnione na stronie 
www.suchylas.pl. Nagranie z transkrypcją będzie udostępnione po upływie 14 dni od dnia 
dzisiejszego oraz przypomniała, że z uwagi na publiczny charakter sesji nie należy posługiwać się 
danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie przepisów dotyczących ochrony 
danych osobowych.  

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:18:04 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że na sali  
jest 15 Radnych i stwierdziła prawomocność obrad. 
Radni Rady Gminy Suchy Las IX kadencji obecni na sesji: Joanna Pągowska,  
Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz,  
Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, 
Michał Wojtyna. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała czy zebrani mają uwagi 
do porządku obrad. 
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zgłosił zmianę. w punkcie 9 porządku obrad, w projekcie 
uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pod nazwą „Montaż 
instalacji fotowoltaicznej wraz z magazynem energii dla budynku Szkoły Podstawowej nr 1  
w Suchym Lesie''. Zaproponował zmianę nazwy uchwały na: uchwała w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki na realizację przedsięwzięcia pod nazwą „Montaż instalacji fotowoltaicznej dla budynku 
Szkoły Podstawowej nr 1 w Suchym Lesie''.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zgłosiła uwagę do porządku 
obrad. Zaproponowała przed punktem numer 7 (projektem uchwały budżetowej), dodać punkt: 
przedstawienie informacji o kondycji i strategii spółki LARG przez jej organy. Poinformowała,  
że na sali jest Prezes spółki Wojciech Ptak, a niebawem pojawi się również Przewodniczący Rady 
Nadzorczej spółki Krzysztof Czorny.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
zmian w porządku sesji. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
 



Nowy porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy Suchy Las nr II/24 z dnia 23 maja 2024 r. oraz nr III/24  

z dnia 26 czerwca 2024 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Suchy Las  

na lata 2025-2034 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 
Strategii, w tym trybu konsultacji. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przejęcia dróg przez Gminę Suchy Las od Skarbu Państwa 
- Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad oraz partycypacji przez Gminę Suchy Las w kosztach 
związanych z realizacją poszerzenia dodatkowych jezdni oraz realizacją ciągu pieszo-rowerowego 
wzdłuż dróg równoległych przewidzianych po zachodniej stronie drogi ekspresowej S11, 
 w ramach inwestycji pn. „Budowa drogi ekspresowej S11 Piła - Poznań na odcinku Oborniki - węzeł 
Poznań Północ wraz z obwodnicą Obornik”. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej opłatę reklamową. 
7. Przedstawienie informacji o kondycji i strategii spółki LARG przez jej Organy. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2024-2042. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Montaż 

instalacji fotowoltaicznej dla budynku Szkoły Podstawowej nr 1 w Suchym Lesie”. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Budowa 

przyłączy do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Suchy Las”. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Budowa 

zielonych przystanków komunikacji publicznej w gminie Suchy Las”. 
13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 

Wielkopolskiemu. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działek gruntu  

nr: 294/1 i 294/2 w Złotnikach. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu  

nr 743 w Złotnikach. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu  

nr 922/1 w Suchym Lesie. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny wywoławczej w drugim przetargu na sprzedaż 

niezabudowanej nieruchomości położonej w Zielątkowie. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminów korzystania z poczekalni dworców kolejowych  

w Złotnikach oraz w Golęczewie. 
19. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu 

Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady, Radnych Powiatowych. 
20. Interpelacje i zapytania Radnych. 
21. Wolne głosy i wnioski. 
22. Zamknięcie sesji. 

 
 
 
 



Ad. 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr II/24 z dnia 23 maja 2024 r. oraz nr III/24  
z dnia 26 czerwca 2024 r. (00:22:05 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy Radni mają uwagi 
do protokołów. (Nie było uwag). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr II/24 z dnia 23 maja 2024 r. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Protokół z sesji Rady Gminy Suchy Las nr II/24 z dnia 23 maja 2024 r został przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr III/24 z dnia 26 czerwca 2024 r 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Protokół z sesji Rady Gminy Suchy Las nr III/24 z dnia 26 czerwca 2024 r został przyjęty. 
 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Suchy Las  
na lata 2025-2034 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 
Strategii, w tym trybu konsultacji (00:23:07 *).  
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że autorem 
uchwały jest Pan Paweł Zieliński z Wydziału NPP. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś ma pytania  
do projektu uchwały (nie było pytań).  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska podziękowała Wydziałowi 
Nieruchomości i Planowania Przestrzennego za bardzo dobrą prezentację przedstawioną na Komisji 
Budżetowej, która pomogła Radnym w opiniowaniu projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy 
Suchy Las na lata 2025-2034 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 
projektu Strategii, w tym trybu konsultacji. 



➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr IV/30/24 została podjęta. 
 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przejęcia dróg przez Gminę Suchy Las od Skarbu 
Państwa - Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad oraz partycypacji przez Gminę Suchy 
Las w kosztach związanych z realizacją poszerzenia dodatkowych jezdni oraz realizacją ciągu 
pieszo-rowerowego wzdłuż dróg równoległych przewidzianych po zachodniej stronie drogi 
ekspresowej S11, w ramach inwestycji pn. „Budowa drogi ekspresowej S11 Piła - Poznań  
na odcinku Oborniki - węzeł Poznań Północ wraz z obwodnicą Obornik” (00:25:39 *). 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że autorem 
uchwały jest Pani Daria Tomaszewska z Wydziału NPP. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska podziękowała Pani Darii 
Tomaszewskiej z Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego za bardzo dobrą 
prezentację i objaśnienia. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia woli przejęcia dróg przez Gminę Suchy Las  
od Skarbu Państwa - Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad oraz partycypacji przez Gminę 
Suchy Las w kosztach związanych z realizacją poszerzenia dodatkowych jezdni oraz realizacją ciągu 
pieszo-rowerowego wzdłuż dróg równoległych przewidzianych po zachodniej stronie drogi 
ekspresowej S11, w ramach inwestycji pn. „Budowa drogi ekspresowej S11 Piła - Poznań  
na odcinku Oborniki - węzeł Poznań Północ wraz z obwodnicą Obornik”. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr IV/31/24 została podjęta. 
 
 
 



Ad. 6. Podjęcie uchwały zmieniającej opłatę reklamową (00:28:05 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że autorką projektu 
uchwały jest Pani Daria Tomaszewska z Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła dyskusję i zapytała,  
czy ktoś ma pytania do projektu uchwały (nie było pytań).  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie uchwały zmieniającej opłatę reklamową. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr IV/32/24 została podjęta. 
 

Ad. 7. Przedstawienie informacji o kondycji i strategii spółki LARG przez jej Organy (00:29:30 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska powitała obecnego na sali 
Przewodniczącego Rady Nadzorczej Pana Krzysztofa Czornego, a następnie poprosiła o zabranie 
głosu prezesa spółki LARG Wojciecha Ptaka.  
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak przekazał, że prezesem spółki LARG jest od 1 czerwca br. 

Następnie przedstawił swoje doświadczenie zawodowe. Poinformował zebranych, że posiada 

doświadczenie w szeroko pojętych funduszach unijnych, w prowadzeniu działalności gospodarczej, 

ale również jako wiceprezes sp. z o.o. Doradzałem wielu samorządom, firmom, NGO-som  

w zdobywaniu funduszy zewnętrznych, nie tylko unijnych, ale również krajowych. Występował 

również w roli oceniającego, kontrolującego, audytującego projekty, a także przygotowującego 

programy rozwojowe dla instytucji centralnych w kraju. Wspomniał również o epizodzie w banku, 

gdyż jest absolwentem Akademii Ekonomicznej o specjalności: bankowość. Następnie pracował  

w korporacji, a od 2004 roku prowadzi własną działalność gospodarcza. Dalsza wypowiedź prezesa 

spółki opierała się na prezentacji multimedialnej (prezentacja stanowi załącznik do protokołu). 

Prezes spółki LARG Wojciech Ptak przedstawił zebranym obszary, którymi spółka się zajmuje, 

które zamierza rozwinąć. Przekazał, że chciałby, aby spółka była kojarzona nie tylko jako firma, 

która od wielu lat pozyskuje podatników płacących w gminie podatek od transportu,  

ale również jako wizytówka wśród lokalnych przedsiębiorców, lokalnych NGO całego trzeciego 

sektora. Podatek transportowy to jest to, od czego spółka rozpoczęła. Nowy zarząd widzi  

po pierwszych analizach pewne słabości w tym obszarze, które chciałby poprawić  

poprzez doradztwo, fundusze unijne, a także zaproponowanie pewnych dodatkowych benefitów. 

Przekazał, że spółka ma zamiar aktywniej wspierać przedsiębiorców z terenu naszej gminy 



przez nowe usługi w zakresie wirtualnego biura, coworkingu oraz tworzeniu i doradzaniu  

w tematach związanych z wnioskami o fundusze unijne. Spółka chce być również wsparciem  

dla gminy w tych obszarach, które zdaniem zarządu można wzmocnić, a mianowicie  

w tzw. projektach miękkich, przy wykorzystaniu Europejskiego Funduszu Społecznego  

oraz współpracować na tym polu również ze wszystkimi jednostkami gminnymi, spółkami  

oraz innymi jednostkami organizacyjnymi. Nowym obszarem w działalności będzie wsparcie NGO, 

dlatego do zespołu dołączyła Pani Anna Ohirko, która będzie zajmowała się wsparciem trzeciego 

sektora. Spółka ma w planach rozwinięcie komunikacji gospodarczej gminy za pomocą własnych 

kanałów w social mediach i strony internetowej., chce być utożsamiana jako partner,  

który wychodzi z inicjatywą dla przedsiębiorców, dla gminy, dla NGO-sów, ale również samodzielnie 

pisać projekty, zdobywać je i inicjować działania na terenie gminy. Prezes spółki przedstawił 

również kondycję finansową spółki, która co roku notuje straty. Obecnie skumulowana strata netto 

wynosi 1 700 000,00 zł. Zaznaczył, że spółka jest spółką gminną, która nie jest nastawiona 

wyłącznie na zysk. Wpływy do budżetu gminnego z tytułu podatku od transportu wynoszą 

około 11 000 000,00 zł. Następnie przedstawił dorobek spółki z ostatnich trzech miesięcy. Spółka 

przeprowadziła główne analizy w zakresie stawek podatku transportu, konkurencji w obszarze 

wirtualnego biura, wspierała gminę przy pierwszych inicjatywach związanych ze strategią  

i GPR-em, pozyskała już pierwszych nowych klientów w zakresie podatku transportowego  

oraz otworzyła nową salkę multimedialną (20-osobową), z której już skorzystały niektóre podmioty. 

Dodał, że zainteresowanie wynajmem salki jest i rodzi to możliwość zarabiania na tej działalności. 

Przewidziane są rabaty dla lokalnych firm, jest pakiet bezpłatnych godzin dla NGO-sów,  

a z preferencyjnych warunków będą mogły skorzystać podmioty z naszej gminy. Analizy wykazały 

negatywny trend w ilości zarejestrowanych środków transportu w gminie. Spółka zaplanowała 

kampanię promocyjno-reklamową w okresie jesienno-zimowym, połączoną z ofertą LARG Office 

(wirtualnego biura), które również świadczy usługi. Przeprowadzono rozmowy na temat 

przygotowania strategii rozwoju gminy, a także gminnego programu rewitalizacji. 

Spółka przygotowuje w ramach środków zewnętrznych (fundusze unijne) wniosek w zakresie 

działań dotyczących równości szans kobiet i mężczyzn na rynku lokalnym. Prezes spółki LARG 

Wojciech Ptak zapowiedział, że spółka zwróci się do Rady Gminy już na etapie budżetu gminnego  

z wnioskiem o zakupy i wsparcie. Planowana jest kampania promocyjno-reklamowa, doposażenie 

salki konferencyjnej, wdrożenie program do wirtualnego biura oraz zakup tzw. largomatu - 

urządzenia pozwalającego w bardziej automatyczny sposób obsługiwać klientów, których jest 

ponad 100. Largomat służyłby do całodobowego odbierania dokumentów, które klienci odbierają 

do tej pory osobiście w godzinach od 7.00 do 15.00. Spółka zajmie się również monitoringiem 

aktualnych konkursów funduszy zewnętrznych, współpracą z urzędem i doradztwem dla jednostek 

organizacyjnych ( OPS, CKiBP, spółki gminne), doradztwo oraz szkoleniem z obszarów funduszy 

zewnętrznych, wsparciem gminy w obszarze budowania konkurencyjności, promocji gminy.  

Następnie prezes spółki przedstawił koszty funkcjonowania spółki LARG, na które składają się: 

obsługa prawna, techniczna, obsługa księgowa, abonamenty telefoniczne, usługi pocztowe, media, 

materiały biurowe, najem drukarek, nowe powierzchnie biurowe, oraz wynagrodzenia (trzy osoby 

zatrudnione w firmie, trzy osoby - rada nadzorcza, podatki i ZUS)., Spółka przewiduje również 

koszty jednoroczne (kampanie reklamowe Larg Office oraz podatku od transportu, premie dla firm 

transportowych za promocję gminy, materiały promocyjne, naprawy i ubezpieczenia. Łączne 



miesięcznie koszty spółki wyniosą 76 000,00 zł netto. Kończąc wypowiedź, prezes spółki przekazał, 

że chętnie odpowie na pytania. 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska podziękowała prezesowi spółki 
Larg Wojciechowi Ptakowi za prezentację i otworzyła dyskusję. 
Radny Jarosław Dudkiewicz wspomniał o protokole pokontrolnym będącym efektem kontroli 
przeprowadzonej w spółce LARG i zapytał prezesa spółki, czy jego treść jest mu znana. 
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak odpowiedział, że nie zna treści tego dokumentu. 
Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że kontrola, przeprowadzona w poprzedniej kadencji 
odkryła różnego rodzaju niedociągnięcia oraz brak wykorzystania potencjału spółki oraz uznał,  
że warto by było, żeby nowy prezes zapoznał się z tym dokumentem. Dodał, że jedna z sugestii 
pokontrolnej została zrealizowana, czyli spółka gminnej LARG odchodzi od tego co nazywaliśmy 
działaniami inwestycyjnymi. Dopytywał, czy inwestycje (projektowanie i budowa wiaduktu w ciągu 
ulic Sucholeskiej i Biskupińskiej, projektowanie i budowa nowej siedziby Urzędu Gminy,  
jak również budowa sieci ścieżek rowerowych) nie będą już przedmiotem zainteresowania spółki  
i w tym kierunku spółka nie będzie wspierała gminy. 
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak odpowiedział, że całość inwestorstwa zastępczego została 
przekazana do Urzędu Gminy. Spółka zdała całość dokumentacji i ten obszar przechodzi na Urząd 
Gminy i spółka żadnym inwestorstwem zastępczym od 1 czerwca już się nie zajmuje. 
Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że kontrola wykazała przede wszystkim to, że ówczesny 
referat BI, nie otrzymywał wsparcia ze strony spółki LARG lub było ono niedostateczne,  
a współpraca po prostu szwankowała. Jednym z wniosków kontroli Komisji Rewizyjnej było to,  
że należy przeprowadzić analizę i raczej dociążyć spółkę gminną, która generuje znaczne koszty,  
w celu poprawy skuteczności działań inwestycyjnych w gminie. Przypomniał, że jednym z wniosków 
pokontrolnych był wniosek, by spółka przedstawiła w najbliższym czasie program skutecznych 
działań, które zniwelują problem wieloletniego zadłużenia spółki. Następnie zapytał,  
czy w najbliższej przyszłości Rada Gminy może uzyskać konkretniejsze informacje na temat 
przewidywanej efektywności działań spółki.  
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak odpowiedział, że spółka jest w trakcie analizowania przyczyn 
spadku dochodów. Spółka przygotowuje raportu, który Radni otrzymają. Będzie on zawierał 
konkretne propozycje działań, prognoz i skutków. Spółka zaproponuje modyfikację podatku 
transportowego, którą poprzedzi kampania promocyjno-informacyjna, ale żeby ją przeprowadzić 
skutecznie i nie narazić się na zarzuty konkurencji, Rada Gminy musi uzbroić spółkę w pewne 
narzędzia, nie tylko zasoby finansowe, ale również prawne. Spółka pokaże jaki jest potencjalny 
wpływ obniżenia podatków. Prezes spółki wyraził nadzieję, że podjęte działania to zrekompensują. 
Jeśli chodzi o skumulowaną stratę, to spółka przedstawiliśmy koszty i przychody.  
Są one skalkulowane tak, że wykazano nieznaczny zysk. Minimalny nawet zysk w rocznych 
sprawozdaniach finansowych jest bardzo ważny przy ocenie różnych projektów, przez różne 
instytucje, gdzie brana jest pod uwagę kondycja finansowa wnioskodawcy. Prezes spółki przekazał, 
że ma świadomość tego, że straty w wysokości 1 700 000,00 zł spółka nie zniweluje w ciągu 
jednego roku, ale skupia się na tym, żeby spółka osiągała zysk co roku, bo to będzie wpływało 
na ocenę spółki przez darczyńców, do których spółka ma zamiar zwrócić się o fundusze zewnętrzne.  
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski oznajmił, że za chwilę będzie dyskusja 
dotyczącą poszukiwania oszczędności. Jedną z propozycji jest wykreślenie z projektu zmian 
budżetowych, kwoty na poszerzoną koncepcję wraz z kosztorysem budowy szkoły w Złotnikach, 
która planowana jest według WPF-u na przyszłe lata. Dodał, że jako Radny i wiceprzewodniczący 
Komisji Rewizyjnej w poprzedniej kadencji, głosował nad wnioskami o likwidację spółki LARG  
lub jej głęboką restrukturyzację. Poprosił Przewodniczącego Rady Nadzorczej spółki LARG 



Krzysztofa Czornego, żeby poinformował Radę Gminy oraz mieszkańców, czy w jego ocenie,  
prawie trzy lata funkcjonowania spółki, dało pozytywny efekt w stosunku do nakładu.  
Poprosił o przedstawienie dochodu spółki (wynikającego z oświadczeń prezesa) oraz efektów 
(korzyści dla gminy) jakie przyniosły jego działania. 
Przewodniczący Rady Nadzorczej spółki LARG Krzysztof Czorny przywitał się z zebranymi  
i przedstawił swoją osobę. Przekazał, że, jest radcą prawnym i pełni funkcję przewodniczącego Rady 
Nadzorczej spółki LARG od 2017 roku. Dodał, że Rada Nadzorcza w obecnym składzie zatrudniła 
trzeciego z kolei prezesa. Poinformował, że pełnienie funkcji w Radzie Nadzorczej spółki,  
to wykonywanie zadania nałożonych na Radę Nadzorczą ustawą i umową spółki. Spółka LARG  
jest spółką gminną, która wykonuje pewne zadania. Oznajmił, że Rada Nadzorcza nie podejmuje 
decyzji co do zadań spółki, tylko nadzoruje pracę zarządu, który wykonuje zadania zlecane spółce 
przez gminę i Radę Gminy. Dodał, że Rada Nadzorcza spółki nie skupia się na kwestiach 
politycznych i leży jej na sercu dobro mieszkańców. Oznajmił, że Rada Nadzorcza zajmuje się 
weryfikacją sprawozdań finansowych, bilansów i wykonywania zadań przez spółkę i jej prezesa  
oraz raportuje wyniki do właściciela spółki, czyli do gminy. Przekazał, że Rada Nadzorcza  
nie ma wpływu na budżet spółki, ponieważ jest to spółka gminna, a jej budżet zależy od tego, 
jakie środki zostaną przekazane spółce przez Rade Gminy. Przewodniczący Rady Nadzorczej. 
Poinformował, że zanim zadania inwestycyjne zostały spółce powierzone, zajmowała się  
ona wspieraniem lokalnej przedsiębiorczości mieszkańców, oferowanie im usługi umożliwiającej 
otwieranie własnych biznesów, rozwój tych biznesów, możliwość pozyskiwania dodatkowej wiedzy  
i informacji. Później gmina podjęła decyzję, że spółka będzie prowadzić zadania inwestycyjne. 
Wiadomo, że było to bardzo poważne i trudne zadanie, pod kątem przemodelowania działalności 
spółki i wszystkich struktur formalnych. Trzeba było wykonać pewne czynności związane  
ze zgłoszeniami do sądów rejestrowych, ze zmianami umowy spółki, a wszystko zostało wykonane 
na zlecenie gminy. W ocenie Rady Nadzorczej spółki, 100% powierzonych obowiązków zostało 
wykonanych. Dodał, że w ocenie Rady Nadzorczej plan nałożony na spółkę został wykonany zgodnie 
z harmonogramem. Przekazał, że Rada Nadzorcza nie posiada 100% decyzyjności, jest uzależniona 
od współpracy z partnerami przy planowaniu, więc musiała brać pod uwagę, plany urzędów  
i instytucji, a zadania wpisane w strukturę zadań spółki, były wykonywane w oparciu o określony 
budżet, który Rada Nadzorcza nadzorowała. Ten budżet był realizowany, środki były wydatkowane. 
Dodał, że pierwszy pełny rok działalności poprzedniego prezesa, który miał się zajmować 
działalnością inwestycyjną, to był rok 2022. Rada Nadzorcza dostała pełny bilans roczny wszystkich 
kosztów w roku 2023 i zwróciła uwagę na koszty związane z zobowiązaniami krótkoterminowymi. 
W strukturze kosztowej, Rada Nadzorcza ma wpływ wyłącznie na te zobowiązania,  
tylko koszty tych zobowiązań może próbować ograniczać. W roku 2023 Rada Nadzorcza spółki 
zauważyła, że można ograniczyć koszty najmu, koszty usług outsourcingowych, koszty pracownicze. 
Rada Nadzorcza swoimi uchwałami w tym okresie, zobowiązywała zarząd spółki do „cięcia” 
tych kosztów w taki sposób, aby spółka mogła normalnie działać, a zarząd mógł wykonywać swoje 
zadania. Spółka miała nie generować dodatkowych kosztów, żeby Rada Gminy nie musiała 
podejmować decyzji o przyznawaniu środków z budżetu na usługi, których wysokość mogła  
być zawyżona. Zostały wykonane pewne czynności materialno-techniczne i prawne (zostały 
wypowiedziane umowy najmu powierzchni biurowych). Przewodniczący Rady Nadzorczej spółki 
LARG Krzysztof Czorny zapewnił, że osobiście zawsze stara się mieć bezpośredni kontakt z zarządem 
i jak są umowy podpisywane, to stara się je przejrzeć jako prawnik, żeby pomóc spółce,  
żeby nie generowała dodatkowych kosztów przy zatrudnianiu np. prawnika specjalisty, Dodał,  
że ze strony Rady Nadzorczej spółka zawsze miała wsparcie. Następnie przekazał, że po analizie 
sprawozdań i bilansu za 2022 rok, Rada Nadzorcza podjęła stosowne uchwały, zarząd został 
zobowiązany do raportowania Radzie Nadzorczej, ile z planu redukcji kosztów udało się zrealizować 



(do kwietnia br. w zasadzie udało się zrealizować 100%), zostały zwolnione nadprogramowe 
powierzchnie najmu (zmniejszono bardzo mocno powierzchnię biura). Zostały też podjęte decyzje 
personalne, ograniczono usługi outsourcingowe, które okazały się niepotrzebne. Następnie 
przekazał, że Rada Nadzorcza wykonuje pewne czynności materialno-techniczne wskazane  
w ustawie i w umowie spółki. Interes spółki jest najważniejszy z punktu widzenia formalno-
prawnego. W tym roku została podjęta decyzja, że spółka zmienia profil działalności (bez profilu 
inwestycyjnego). Nowy prezes spółki przedstawił plan działalności. Prezes Rady Nadzorczej spółki 
przekazał, że Rada Nadzorcza starała się wywierać nacisk na każdym zarządzie, żeby minimalizować 
koszty i zwiększać zyski. Oznajmił, że spółka nie jest w żaden sposób zadłużona, realizuje swoje 
zobowiązania krótko i długoterminowe regularnie, a strata o której wspomniano, to jest strata 
bilansowa, która wynika z dokumentów bilansowych. Dodał, że na gminie jako właścicielu spółki 
nie będą ciążyły zobowiązanie finansowe oraz że spółka nie posiada żadnych długów. Wszystkie 
zobowiązania są regulowane i wszystkie elementy działalności, które spółka podejmuje,  
są na bieżąco finansowane z faktur, które spółka wystawia gminie.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zadała pytanie 
Przewodniczącemu Rady Nadzorczej, czy rozmawiał z nowym prezesem spółki LARG na temat 
wynajmowania kolejnych biur, wyposażania ich bez rozmów z radnymi. Dodała, że Wójt Gminy 
przekazał spółce 118 000,00 zł, żeby mogła funkcjonować. Zapytała czy Rada Nadzorcza rozmawiała 
z prezesem na temat tego, jakie były konkluzje z kontroli Komisji Rewizyjnej, co było zawarte  
w protokole, bo prezes powiedział, że nie miał okazji zapoznać się z tym protokołem, żeby ustrzec 
go przed takimi samymi działaniami, które miały miejsce za kadencji poprzedniego prezesa,  
który pierwsze co zrobił, to wynajął biuro po drugiej stronie ulicy, zostawiając Larg Office  
po przeciwnej stronie ulicy. Od czego się zaczęła analiza i przedstawianie sytuacji, jak ona wyglądała 
wcześniej. 
Przewodniczący Rady Nadzorczej spółki LARG Krzysztof Czorny odpowiedział, że osobiście odbył 
z prezesem już dwa spotkania. Jedno po wyborze prezesa na członka zarządu, drugie jako cała  
Rada Nadzorcza. Prezes przedstawił koncepcję jaką ma na rozwój spółki. Dodał, że Radzie 
Nadzorczej zależy na tym, żeby minimalizować stratę bilansową, żeby spółka osiągała wymierny 
zysk. Przekazał, że prezes przedstawił konkretne rozwiązanie, które Rada Nadzorcza spółki oceniła 
bardzo pozytywnie. Dodał, że prezes spółki jest wybitną postacią, jeżeli chodzi o kierowanie 
spółkami i funduszami i Rada Nadzorcza nie miała żadnych wątpliwości co do jego kompetencji. 
Prezes spółki Wojciech Ptak przedstawił bardzo dokładnie swoją wizję na działalność spółki,  
która była bardzo zbieżna z wizją Rady Nadzorczej: oferowanie ciekawych usług, na których spółka 
będzie mogła zarobić, a mieszkaniec - przedsiębiorca dostanie wymierny efekt w postaci doradztwa 
czy pomocy w pozyskiwaniu funduszy. W tej koncepcji pojawiły się też wszystkie sugestie związane 
z doposażeniem sali, z wynajmem powierzchni. Zaznaczył, żeby pamiętać,  
że powierzchnia, wynajęta dodatkowo, (do tej na ulicy Obornickiej 117), to jest powierzchnia, którą 
spółka już wcześniej miała zakontraktowaną. Potrzebne były kolejne pomieszczenia  
do wykonywania określonych prac (wspieranie lokalnej społeczności w zakresie doradztwa  
z Zielonej Energii). Z powierzchni najmu, które były przygotowywane pod prowadzenie działalności 
inwestycyjnej, spółka już definitywnie zrezygnowała, umowy zostały wypowiedziane,  
i to zobowiązanie krótkoterminowe już w kosztach spółki nie istnieje. Przewodniczący Rady 
Nadzorczej spółki stwierdził, że prezes spółki potwierdzi, że kondycja finansowa spółki jest jaka jest, 
że jest to spółka gminna, która musi realizować pewne określone zadania nałożone przez gminę  
i nie jest w stanie wyjść z pewnymi usługami, bo musi zmieścić się w zakresie zadań,  
które przez gminę zostały jej przypisane. Działania inwestycyjne i faktury wystawiane gminie  
to jedno, ale pojawił się też konkretny pomysł na to, żeby spółka zarobiła pieniądze na zewnątrz, 
jednocześnie wychodząc naprzeciw potrzebom mieszkańców. Rada Nadzorcza w pełni 



zaakceptowała wizję prezesa, bo w końcu się pojawiło coś namacalnego, możliwego  
do zrealizowania i pokazania Radzie Gminy, że to się dzieje i za chwilę będziemy mieli wymierny 
efekt. Dodał też, że osoba prezesa Wojciecha Ptaka pozwoliła Radzie Nadzorczej przyjąć i założyć,  
że wyeliminowana zostanie potrzeba ponoszenia dodatkowych kosztów przez spółkę,  
ponieważ prezes posiada wiedzę i doświadczenie i będzie mógł wykonywać pewne czynności 
osobiście. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski przekazał, że jego wypowiedź  
nie miała żadnego kontekstu politycznego, chodziło w niej tylko o pieniądze. Zapytał Wójta Gminy 
(ponieważ Przewodniczący Rady Nadzorczej nie udzielił odpowiedzi) o relację nakładu  
na uposażenie poprzedniego prezesa, do efektów (korzyści dla gminy). 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera oznajmił, że nie jest w stanie w tej chwili podać kwot,  
a tym bardziej przedstawić Radzie Gminy analizy, z której by wynikała określona racjonalność  
tych kwot w stosunku do efektów.  
Radna Joanna Radzięda zadała pytanie Przewodniczącemu Rady Nadzorczej spółki LARG, 
czy istnieje zagrożenie związane z postępowaniem likwidacyjnym, czy jest potrzeba 
dokapitalizowania spółki i co się wydarzy, jeżeli Rada Gminy nie zgodzi się z propozycją kosztów 
miesięcznych spółki na poziomie 70 000,00 zł. 
Przewodniczący Rady Nadzorczej spółki LARG Krzysztof Czorny odpowiedział, że to pytanie 
powinno być skierowane raczej do prezesa spółki, a nie do Rady Nadzorczej. 
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak przekazał, że przed objęciem spółki bardzo dobrze zapoznał się  
z sytuacją finansową spółki, gdyż miał dostęp do sprawozdań finansowych z 3 ostatnich lat.  
Otrzymał bardzo dokładną analitykę kosztów firmy sprzed trzech ostatnich lat. Wiedział,  
gdzie na kontach kosztów operacyjnych były nadwyżki, a gdzie zniżki, a finanse spółki LARG  
były mu bardzo dobrze znane. Z uwagi na obroty spółka nie sporządzała sprawozdania cash flow, 
więc dopiero po objęciu i dostępie do konta, dowiedział się jaki jest stan faktyczny środków 
finansowych. Był on naprawdę niski, ale w lipcu i sierpniu spółka otrzymała dodatkowe środki, 
które umożliwiają jej utrzymanie płynności (do końca września br.).  
Radna Joanna Radzięda zadała pytanie Wójtowi Gminy, czy jeśli Rada Gminy zdejmie dzisiaj  
z budżetu dofinansowanie dla spółki, to czy Wójt Gminy będzie co miesiąc przekazywał 
zarządzeniem pieniądze na utrzymanie spółki.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera odniósł się do wcześniejszej wypowiedzi Radnej Joanny 
Radziędy, dotyczącej analizy pod kątem likwidacji spółki. Przekazał, że razem z Radą Nadzorczą  
i zarządem oceniono potencjalne zagrożenie zakłócenia płynności finansowej, bo to płynność 
finansowa podmiotu jest istotą i podstawą możliwości funkcjonowania spółki na rynku. Zespół 
uznał, że nie było podstaw do tego, by spółkę likwidować lub ogłosić jej upadłość. Rada Nadzorcza 
nadzorowała przez okres około 8 miesięcy wykonywanie planu oszczędnościowego, w różnych 
symulacjach były takie scenariusze przedstawiane, ale były one przedstawiane dlatego,  
żeby mobilizować spółkę do oszczędzania. Wójt Gminy Grzegorz Wojtera zaznaczył, że nie mówimy 
o przekazywaniu pieniędzy, ale o zakupie usług, gdyż gmina jest głównym klientem spółki.  
Charakter spółek gminnych, komunalnych jest taki, że to właściciel jest jednocześnie głównym 
zleceniodawcą usług. Inaczej to wygląda w przypadku spółki komunikacyjnej, gdzie poprzez ZTM, 
poprzez porozumienie komunalne, w którym liderem jest miasto Poznań, usługi zlecane są  
nie bezpośrednio z gminy, tylko przez ZTM, ale w większości spółek komunalnych, głównym 
klientem jest gmina, a gmina realizuje przepływ środków publicznych poprzez zakontraktowanie 
usług takiej spółce. Dodał, że mówiąc o dzisiejszym budżecie, mówimy o zakupie określonych grup 
usług. Prezes spółki przedstawił czym jako gmina jesteśmy zainteresowani i są to absolutnie 
konieczne do obsłużenia obszary, z których będą korzyści dla naszych mieszkańców, dla naszych 
organizacji, podmiotów, ale będą też dawały możliwości spółce. Zwrócił uwagę, że pieniądze często 



nie trafiają na konto spółki, tylko poprzez pracę spółki trafiają na konto podatkowe gminy.  
Wójt Gminy przekazał, że jest pod pozytywnym wrażeniem przedstawionej przez spółkę oferty  
i jest przekonany, że współpraca między spółką i gminą może się bardzo pozytywnie rozwijać. 
Dodał, że jesteśmy gminą mikro i małych przedsiębiorstw i w takich trudnych okresach dla małych 
przedsiębiorstw, rozpoczynających działalność przedsiębiorców, tego rodzaju pomoc  
w pozyskiwaniu środków i w kreowaniu swoich małych biznesów w pierwszym etapie 
 jest niezwykle potrzebna i gmina czuje się też za takie działania odpowiedzialna i chce to robić 
wspólnie ze spółką LARG.  
Radna Joanna Radzięda ponownie zadała pytanie Wójtowi Gminy, czy jeśli Rada Gminy  
nie zdecyduje się na zabudżetowanie środków dla spółki LARG-u, to Wójt Gminy co miesiąc będzie 
zarządzeniem przekazywał środki spółce. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera Przekazał, że przeznaczanie środków na zakup usług, 
towarów, musi odbywać się zgodnie z przepisami prawa i uwzględniając potrzeby społeczne, 
potrzeby wynikające z planów finansowych, jako organ wykonawczy, jest zobowiązany  
do wykonywania określonych działań w obszarze działań bieżących, inwestycyjnych, majątkowych, 
ale również zlecanych i powierzanych. Jest codzienna praca operacyjna jednostek (szkoły, jednostki 
organizacyjne, zakłady budżetowe, instytucje kultury) i jeżeli pojawia się taka sytuacja,  
a ja mam upoważnienie do tego, żeby z odpowiednich instrumentów korzystać, to jestem 
zobowiązany wręcz korzystać z tego rodzaju upoważnień, żeby zapewnić ciągłość działania 
jednostki i z tego uprawnienia korzystam. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła prezesa spółki LARG  
o pokazanie slajdu z kosztami spółki, w celu porównania ich z kwotą przedstawioną na spotkaniu  
w siedzibie spółki 
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak przekazał, że na spotkaniu w siedzibie spółki, koszty te nie były 
prezentowane. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że była mowa o nich 
oraz że prezes spółki przedstawił koszty na poziomie 48 000,00 zł. 
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak wyjaśnił, że na spotkaniu w siedzibie spółki, przedstawił stronę 
przychodową, a oferta skierowana do gminy jest oparta na kosztach przedstawionych na dzisiejszej 
sesji. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że koszty 
przedstawione dzisiaj, są wyższe. 
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak wyjaśnił, że są wyższe, bo uwzględniają również dotychczasowe 
przychody spółki LARG, a na spotkaniu przedstawił ofertę na nową działalność, którą spółka 
skierowała do gminy. Koszty obejmują całą działalność spółki, w tym również Larg Office, wirtualne 
biura, związane z podatkiem transportowym. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła prezesa spółki  
o podanie miesięcznej kwoty kosztów zadań zleconych przez gminę. 
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak wyjaśnił raz jeszcze, że na spotkaniu w spółce przedstawił stronę 
przychodową nowej oferty w wysokości 48 000,00 zł, opartą na tych kosztach, a na slajdzie. 
przedstawia całkowite koszty funkcjonowania spółki, które uwzględniają również dodatkowe 
przychody, które spółka ma zakontraktowane na promocję gminy, przychody z wynajmu biura 
wirtualnego około 10 000,00 zł oraz zysk firmy na poziomie 2 000,00 zł. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dopytywała, czyli zysk firmy  
na poziomie 2 000,00 zł, a koszty miesięczne? 
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak przekazał, że łączne koszty miesięczne spółki wyniosą  
76 000, 00zł. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zwracając się do Wójta Gminy, 
powiedziała: mówimy tutaj ponownie o dublowaniu zadań, które gmina miałaby powierzyć spółce 
LARG. Spółka LARG miałaby się zajmować między innymi PR gminy, czyli nasz Referat Promocji. 
Będzie starała się pozyskiwać środki zewnętrzne, składać wnioski, rozliczać je, to są pełne 
kompetencje naszego Referatu Zamówień Publicznych. Nowa salka budzi u większości Radnych, 
duże wątpliwości co do zasadności jej stworzenia. Mamy w Suchym Lesie salę Octopus, szkoły, 
świetlice. W programie współpracy z NGO mamy również zapisane, że sale świetlic dla naszych 
NGO są za darmo. Dodała, że na tym etapie i kwocie 1 700 000,00 zł straty, nie będzie 
już mówić o largomacie, który w jej ocenie jest kompletnie nieporównywalny z ilością dokumentów 
wydawanych w tego typu rozwiązaniu w Poznaniu. Wyraziła opinię, że to się wszystko „nie spina”. 
Dodała, że wierzy w kompetencje prezesa, poparte doświadczeniem i tym co zrobił, ale trzy lata 
temu, kiedy Rada Gminy zmieniała statut spółki, wyraźnie mówiono o tym, że spółka będzie 
realizowała duże i ważne inwestycje dla naszej gminy, Większość rady wtedy zdecydowała,  
że da spółce szansę. Radzie Gminy nie podobał się sposób funkcjonowania, sposób bycia 
ówczesnego prezesa, natomiast te rzeczy, które faktycznie spółka powierzyła, czyli wszystkie duże 
projekty związane z wiaduktem w ciągu ulicy Sucholeskiej, z budową urzędu, ze ścieżką  
wzdłuż ulicy Obornickiej, faktycznie się zadziały i tak jak powiedział Przewodniczący Rady 
Nadzorczej, zostało to zrobione w dość krótkim czasie. Kończąc wypowiedź zapytała,  
czy ilość dublowanych zadań, przenoszenia ich z urzędu do spółki, będzie powodować jakieś zmiany 
w strukturach urzędu, bo skoro będziemy przekazywać te zadania, które są wykonywane  
do tej pory w urzędzie, to czy będziemy je przekazywać do spółki i zmieniać tym samym strukturę 
urzędu.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera odpowiedział, że jeśli chodzi o kwestie organizacji pracy  
w urzędzie, to ona się nie zmieni. Zaznaczył, że obecnie właśnie na rynku promocji i pozyskiwania 
funduszy zaszły zmiany profilowe. Do tej pory współpracowaliśmy w ramach promocji gminy, 
nastawiając się na promocję gospodarczą. Jesteśmy gminą podpoznańską, gminą mikro i małych 
przedsiębiorstw, która może w tym obszarze bardzo dużo zrobić poprzez to, co zrobią  
nasi przedsiębiorcy. Urząd faktycznie pozyskuje środki na drogi, pozyskuje środki na różne 
parasolowe projekty ekologiczne z WFOŚ, pozyskuje środki na oświatę, pojawiają się bardzo 
ciekawe nowe projekty, również z KPO. Ale jest mnóstwo takich projektów, które dotyczą 
wzmocnienia kompetencji, wzmocnienia relacji gospodarczo-społecznych, a w tych projektach  
nie składamy. Wniosków. Wójt Gminy Grzegorz Wojtera przekazał, że teraz nie jest przygotowany,  
żeby szczegółowo mówić o konkretnych programach, ale słyszy się o nich w mediach. 70% środków 
z KPO, które będą płynęły strumieniem w kierunku samorządów szeroko rozumianych, to są środki, 
z którymi się do tej pory nie spotykaliśmy i wiele gmin się właśnie na to przygotowuje. Promocja 
związana jest z koniecznością podpisania umów, których urząd nie może podpisywać, urząd  
nie może występować w charakterze pośrednika w relacjach cywilnych, ale może to zrobić spółka 
gminna. Część przepisów obowiązujących gminę, nie obowiązuje spółek i wiele samorządów  
to wykorzystuje.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zwracając się do Wójta Gminy, 
przekazała, że co do promocji gospodarczej związanej ze środkami transportowymi,  
które już też w spółce wyglądają zdecydowanie gorzej, to na spotkaniu w siedzibie spółki 
mówiliśmy o tym, że należy faktycznie zbadać i zająć się tym tematem bardzo poważnie, bo mamy 
11 000 000,00 zł dochodu, ale wiemy, że w gminie sąsiedniej (Murowana Goślina) powstała  
już spółka, która będzie zajmowała się dokładnie tym samym i będzie tam pracował poprzedni 
prezes LARG, który zapewne wykorzysta swoje znajomości i kontakty, więc będzie to konkurencja. 
Przypomniała, że przed zmianą statutu spółki LARG, Wójt Gminy przekonywał, że bardzo 
potrzebujemy części inwestycyjnej w spółce z tego względu, że urząd nie jest w stanie udźwignąć 



tak dużych projektów jak te, które powierzyliśmy spółce, a po trzech latach nie potrzebujemy 
zupełnie tej części inwestycyjnej, bo zadania wróciły do urzędu. Przewodnicząca Rady Gminy Suchy 
Las Radna Joanna Pągowska dodała, że Rada Gminy wie, że w urzędzie też to nie wygląda najlepiej, 
choć Wicewójt Gminy Ilona Ciok widzi światełko w tunelu, że wszystko zaczyna się układać,  
a Wydział Budowlano-Inwestycyjny zaczyna się „rozpędzać”. Dodała, że trudno sobie wyobrazić 
sytuację, w której nie realizujemy na bieżąco naszych wydatków majątkowych, a do urzędu wróciły 
tak ogromne projekty jak te, które były powierzone spółce LARG, a jednocześnie zmieniamy 
zupełnie strategię działalności spółki w zakresie np. pozyskiwania środków zewnętrznych.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera odpowiedział, że są to zadania gminy i ma nadzieję, 
że nadal będą realizowane. Jeżeli chodzi o sferę wykonawczą, to już dzisiaj możemy powiedzieć,  
że chcemy, żeby było to realizowane, ale wiemy, że nie będzie to realizowane przez LARG,  
że spółka nie będzie wykonawczym liderem, choć było to brane pod uwagę. Musielibyśmy wtedy 
wrócić do tego, o czym Przewodniczący Rady Nadzorczej mówił, czyli zbudować zespół inżyniera 
kontraktu, menadżera projektu, dodatkowo zatrudnić ludzi, żeby móc realizować te duże projekty 
(z miastem, z powiatem, kolejowe). Kontynuujemy projekt kolejowy, mamy zawartą umowę  
na dokończenie tego projektu z firmą zewnętrzną, która jest naszym partnerem. Nadzór nad tym 
ma Pani Ilona Ciok, natomiast jako dysponent występuje Wydział Inwestycyjny i zapewniam 
Państwa, że dajemy sobie radę. Mamy inne projekty częściowo odsunięte z powodów oczywistych. 
Cały czas nie mamy terenu w Złotnikach, więc budowa zespołu boisk jest nieaktualna. Pozostałe 
rzeczy realizowane są w sposób prawidłowy. W procedurze jest przetarg na ścieżkę rowerową  
przy ulicy Obornickiej, więc nie jest tak źle ze sprawami, które były przygotowywane przez spółkę 
LARG. Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zachęcał Radę Gminy, żeby oddała możliwość 
przeprowadzenia całej operacji zakupu i sprzedaży usług przez spółkę, wdrożeniem strategii 
konkurencyjności, bo tuż obok (sąsiednia gmina) powstała spółka komunalna, która się nazywa 
Transport i Rozwój. Dodał, że bardzo lubi sąsiadów z drugiej strony Warty i życzę im jak najlepiej, 
ale w tym zakresie życzy im gorzej niż u nas, bo w tym zakresie gminy są konkurencją.  
Jest określona liczba środków transportowych na rynku wielkopolskim i ten kto będzie miał ich 
więcej, w tej konkurencji zwycięży. Przypomniał, że 18 lat budujemy naszą markę w zakresie gmina 
przyjazna transportowi. Różne były koleje losu, różne były opinie na ten temat, ale pomimo 
sporów, żadna Rada Gminy nie chciała zlikwidować czegoś, co z roku na rok przynosiło nam  
coraz więcej pieniędzy. 200 mln zł., które „zarobiliśmy” więcej niż inne samorządy powiatu 
poznańskiego. Ta dobra praktyka, to nasze doświadczenie, powinno być uwzględnione w dyskusji, 
czy warto dalej to robić. Mamy doświadczenie, my wiemy jak to robić, my znamy ludzi z firm 
leasingowych, transportowych. Ten rynek jest dzisiaj w regresie, ten rynek ma dzisiaj mały kryzys, 
ale takich kryzysów my przeżyliśmy kilka. Zanim powołaliśmy spółkę LARG, prowadziłem z Panią 
Skarbnik tę działalność i daliśmy radę, zawsze dawaliśmy radę, a jak się rynek podnosił, u nas się 
podnosiło, musimy tą tendencję równoległości naszych działań z rynkiem utrzymać. Oczywiście jak 
nie będzie spółki LARG, to zadzwonię do naszej koleżanki i jej pogratuluję, bo wiadomo, gdzie  
to wszystko „wyląduje”. Następnie Wójt Gminy zachęcił, aby na chwilę odejść od analizy kosztów 
wynajmu, kosztów zakupu stołów, kosztów, których Rada Gminy nie sprawdza w ZGK ani w ZKP,  
ile płacimy za opony, ile płacimy kierowcom, my tego nie sprawdzamy. Rada Nadzorcza jest od tego, 
żeby to sprawdzać i dajcie nam Państwo możliwość ruszenia, wystartowania z tym projektem. 
Koszty, które pokazał prezes, mają pokrycie w wartości usług, które mamy zamiar kontraktować. 
Myślę, że Przewodniczący Rady Nadzorczej z przyjemnością zaprosi przedstawicieli Rady Gminy 
na jedno z posiedzeń Rady Nadzorczej, kiedy będziemy badali sprawozdanie finansowe za rok 2024, 
sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z działalności spółki za rok 2024 i wtedy na pewno będzie 
czas, żeby przyjrzeć się tym tendencjom, efektom na kolejny rok obrachunkowy i podjąć decyzję. 
Osobiście jestem przekonany, że te wyniki Państwa zadowolą. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zwracając się do Wójta Gminy, 
przekazała, że Rada Gminy może nie kontroluje cen opon, ani kosztów krzeseł, ponieważ tamta 
spółka nie ma straty 1 700 000,00 zł, tylko generuje zysk.  
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak wyjaśnił, że jeśli chodzi o fundusze zewnętrzne na inwestycje,  
to cały nadzór inwestorski przechodzi do urzędu. Dodał, że przedstawił strategię pozyskiwania 
funduszy na działania miękkie, które w lepszy sposób można wykorzystać w ramach Europejskiego 
Funduszu Społecznego, ale również innych środków zewnętrznych, bo mamy doświadczenie  
w pozyskiwaniu nie tylko funduszy unijnych, ale również i norweskich, szwajcarskich i tam widzimy 
swój obszar działalności. Jeśli chodzi o salkę, to prezes spółki zapewnił, że generuje ona przychody  
i nie obawia się, żeby to był znaczący koszt dla działalności spółki. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, kto wynajmował salkę. 
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak odpowiedział, że odbyło się na niej spotkanie dotyczące szeroko 
rozumianej oświaty, a zamówienia na salkę złożyło Centrum Usług Wspólnych oraz dwie inne firmy. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy za spotkanie 
oświatowe została uiszczona opłata. 
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak odpowiedział, że spółka wystawiła fakturę. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że spotkanie 
oświatowe mogło odbyć się w tej sali, za którą oświata nie musiałaby płacić. 
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak odpowiedział, że tutaj stawki są wyższe. 
Radna Joanna Radzięda zapytała, czy Centrum Usług Wspólnych również otrzymało fakturę  
za korzystanie z salki? Stwierdziła, że jeżeli będziemy się „bawić” w ten sposób, że jednostki 
podległe urzędowi będą sztucznie finansować spółkę wynajmując salę, to to jest sytuacja 
całkowicie absurdalna. 
Prezes spółki LARG Wojciech Ptak odpowiedział, że Centrum Usług Wspólnych jeszcze  
nie skorzystało z usług spółki. Dodał, że nie zamierza sztucznie pompować finansów spółki, 
bo uważa, że rynek wynajmu w naszej gminie jest dość wąski i Rada Gminy nie musi się obawiać,  
że klientami spółki będą wyłącznie jednostki organizacyjne gminy. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że dyrektor GOS-u, Katarzyna Kustoń 
sygnalizowała wielokrotnie, że sala Octopus nie jest w stanie wszystkich przyjąć, tak samo jak salka 
w Centrum Kultury. Są one naprawdę intensywnie wykorzystywane. Zakładano, że tu będą  
się odbywały sesje, ważne wydarzenia, a sala jest wykorzystywana dwa razy dziennie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała przez kogo  
jest wykorzystywana. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że może zrobić takie zestawienie. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera stwierdziła, że jeżeli Wójt Gminy wie, to wie,  
że przychodzi tutaj stowarzyszenie, na przykład Basket Team. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że zrobi ten wykaz. Wyraził przekonanie,  
że Radni wiedzą, że ta sala jest intensywnie wykorzystywana. Tworzona przez spółkę LARG sala 
posiada klimatyzację, wielki ekran umożliwiający prezentacje. Dodał, że nie chciałby, aby na każdej 
sesji toczono rozmowy, czy ktoś zapłacił za to, a ktoś zapłacił za to, żeby za dwa - trzy miesiące  
nie mówiono, że Rada Gminy Suchy Las jest piętnastoosobową Komisją Rewizyjna, bo przecież  
nie o to chodzi, żebyśmy się wszyscy kontrolowali i każdy krok był sprawdzany i kontrolowany. Wójt 
Gminy wyraził przekonanie, że zarząd spółki LARG będzie w pełni wykorzystywał obiekty,  
które ma do dyspozycji.  
Radna Joanna Radzięda zwracając się do Wójta Gminy powiedziała, że wszyscy Radni nie chcieliby 
pełnić roli Komisji Rewizyjnej, prokuratorów i nie chodzi o to, kto zapłacił 40,00 zł netto,  
kto z VAT-em, kto miał, jaki termin płatności, natomiast Pana zachowania, Pana zarządzenia 
zdejmujące środki, dokładające tam, gdzie Pan uważa za stosowne z pominięciem Rady Gminy, 



dokładnie do tego nas popychają, że niestety, ale każdą Pana decyzję musimy kontrolować,  
bo jest to zadanie Rady Gminy. Rada Gminy pełni funkcję uchwałodawczą i kontrolną wobec Pana. 
Zatem wykonujemy nasze obowiązki ustawowe. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera bardzo spokojnie zwrócił uwagę Radnej Joannie 
Radziędzie, że pewnie ma na myśli zarządzenia, a nie decyzje. Poprosił o pokazanie zarządzenie,  
dla którego została stwierdzona nieważność przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Następnie 
zaproponował, żeby przejść do albo bardziej merytorycznej dyskusji, albo decydowania,  
bo obawia się, że jak uruchomione zostaną emocje, to bardzo ważna sprawa, czyli nasze 
funkcjonowanie w dwóch, trzech istotnych obszarach dla samorządu, również zaangażowanie 
pracowników spółki, może zupełnie niepotrzebnie stać się ofiarą tych emocji. Powinniśmy sobie 
określić jakiś czas kredytu, z możliwością spotkania z Radą Nadzorczą, która przedstawi dokumenty 
i wtedy podjąć decyzję, a dzisiaj nie poddawać się niepotrzebnym emocjom. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła przerwę w obradach. 
 
Przerwa (02:00:24 *) 
Wznowienie obrad (02:23:02 *) 
 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 (02:23:21 *). 
 

Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska zgłosiła autopoprawkę nr 1 do projektu zmian w uchwale 
budżetowej (poprawka była omawiana, głosowana i uwzględniona przez Radę Gminy na sesji  
w dniu 26 czerwca) i poprosiła o jej przyjęcie. Druga autopoprawka zgłoszona przez Skarbnik Gminy 
wyniknęła z omyłki pisarskiej. Skarbnik Gminy dobrze zapisała kwotę, ale nie w tym zadaniu  
i nie w tej klasyfikacji, w której należało. Otrzymaliśmy z Polskiego Ładu z programu „Rozświetlamy 
Polskę'' kwotę 1 325 440,00 zł i w projekcie Państwu przedłożonym jest ona w dziale 600, rozdziale 
60016 właściwy §637, ale zupełnie nie to zadanie, bo to dotyczy zadania „Modernizacja oświetlenia 
gminnego'' i dlatego ta autopoprawka porządkująca. Autopoprawka nr 3 do projektu zmiany 
uchwały budżetowej. Pierwsza dotyczy wydatków bieżących i w klasyfikacji 926.95 w §2830, 
wykreślenie kwoty zwiększenia o 20 000,00 zł. To były środki przeznaczone na promocję  
przez sport, ponieważ do końca roku nie będzie możliwe wykorzystanie tych środków w formie 
dotacji. Tak więc w projekcie pozostanie tylko zwiększenie o 20 000,00 zł. Na §4300 też jest  
to zadanie związane z promocją przez sport. I w wydatkach majątkowych, pominięte zostało 
zadanie dotyczące opracowania projektów drogowych w związku z głosowanymi przez Rade Gminy 
na początku sesji uchwałami w sprawie wspólnej realizacji i przyjęcia dróg. Skarbnik Gminy 
poprosiła o wprowadzenie w wydatkach majątkowych kwoty 50 000,00 zł w klasyfikacji 600, 60016, 
w §6050, projekt drogi serwisowej Złotkowo Południe. Wiąże się to również z WPF, bo to zadanie 
też jest dwuletnie (realizowane w latach 2024-2025) i łącznie jest to kwota 150 000,00 zł. 
50 000,00 zł w budżecie na 2024 i 100 000,00 zł w roku 2025 i dlatego, jest to zadanie,  
które zostało wprowadzone do WPF-u w pozycji 1.3.2.107. Zamykając temat autopoprawek i WPF, 
w przedsięwzięciach bieżących, na wniosek z komisji, wykreśla się zmianę w pozycji 1.3.1.10 
(w zadaniu pn. kształtowanie i prowadzenie polityki przestrzennej, ustalanie przeznaczenia terenu, 
rozmieszczenie inwestycji, celu publicznego, określenia sposobu zagospodarowania i warunków 
zabudowy terenu - to zadanie pozostaje bez zmian), natomiast wprowadza się trzy nowe 
przedsięwzięcia w pozycjach 1.3.1. 54, 55 i 56. Pierwsze to jest opracowanie strategii Gminy Suchy 
Las na lata 2024-2025, łącznie kwoty 80 000,00 zł, po 40 000,00 zł w roku 2024 i 2025. 
Opracowanie gminnego programu rewitalizacji na lata 2024-2025. Łączne nakłady 138 231,85 zł  
w roku 2024 kwota 40 000,00 zł i w 2025 kwota 98 231,85 zł. I ostatnie zadanie. Opracowanie 
planu ogólnego dla Gminy Suchy Las na lata 2025-2026, łączne nakłady 200 000,00 zł,  



po 100 000,00 zł w latach 2025 i 2026. I te trzy odrębne zadania zastępują zmianę, która była  
w pozycji 1.3.1.10.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś ma pytania 
dotyczące autopoprawki nr 1 (nie było pytań). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie przyjęcia autopoprawki nr 1. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Nieobecnych – 1: Joanna Radzięda. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka  
nr 1 została przyjęta. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś ma pytania 
dotyczące autopoprawki nr 2 (nie było pytań). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie przyjęcia autopoprawki nr 2. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka  
nr 2 została przyjęta. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś ma pytania 
dotyczące autopoprawki nr 3. 
Radna Joanna Radzięda przekazała, że wniosek, który został złożony na promocję przez sport 
opiewał na dużo wyższą kwotę i zapytała, dlaczego najpierw wprowadzono po 20 000,00 zł  
na §2830 i na §4300, a teraz całkowicie zdejmujemy to 20 000,00 zł. Dlaczego nie przerzucamy  
tego na §4300. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że dziś pocztą elektroniczną dostała wiadomość 
z Referatu Oświaty od Pani Anny Rybarczyk, która zajmuje się zadaniem promocja przez sport,  
że do końca tego roku pieniędzy w formie dotacji nie jesteśmy w stanie przekazać i rozliczyć,  
a na §4300 przy tym zwiększeniu o 20 000,00 zł, będą wystarczające środki na realizację wniosku,  
o którym mówiła Radna Joanna Radzięda.  
Radna Joanna Radzięda przekazała, że uchwalając budżet na ten rok, Rada Gminy wprowadziła 
zadanie „Promocja Gminy Suchy Las poprzez udział Basket Team Suchy Las w rozgrywkach III Ligi 
Mężczyzn''. Wniosek opiewał na kwotę 100 000,00 zł. Zapytała, jaka klasyfikacja budżetowa została 
przydzielona temu zadaniu, bo nazwa sugeruje wprost, że powinno być to zadanie w obrębie 
Referatu Promocji. Następnie zadała pytanie Wójtowi Gminy, ile procent tego zadania zostało 
wykonane. Stwierdziła również, że gdyby faktycznie zgodnie z wnioskiem Rady Gminy  



i z wprowadzonym zadaniem, stowarzyszenie otrzymało środki w kwocie 100 000,00 zł,  
dzisiaj Radni nie musieliby rozmawiać o jakimkolwiek zwiększeniu. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska poinformowała, że realizujemy zadanie, które nazywa się 
„Promocja poprzez sport'' w dwojaki sposób. Jest to uchwała z ustawy o sporcie,  
dotycząca stowarzyszeń - to nie jest zadanie z pożytku, tylko to jest zadanie z ustawy o sporcie. 
Wyraziła opinie, że Radni przyznali pieniądze na zadanie, a nie dla konkretnej instytucji  
i z informacji, które posiada, zadanie to jest wykonane w 100%. Sportem zajmuje się Referat 
Oświaty i Sportu. Drugi sposób, w jaki można dofinansowywać zadania dla stowarzyszeń i dla osób 
fizycznych również, to jest program „Promocja przez sport''. Umowa podpisywana jest z §4300. 
Wszystkie zadania są w Referacie Oświaty i Sportu. Jest jeszcze pożytek, w ramach którego  
można organizować konkursy dla stowarzyszeń zajmujących się sportem i stowarzyszenia  
z tego korzystają (tym zajmuje się Pani Joanna Urbaniak). Są trzy źródła finansowania sportu.  
Radna Joanna Radzięda poprosiła o podanie klasyfikacji zadania „Promocja Gminy Suchy Las 
poprzez udział Basket Team Suchy Las w rozgrywkach 3 Ligi Mężczyzn''. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska poinformowała, że klasyfikacja ta wygląda następująco: 
926.95 §2830. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że jego zdaniem najistotniejsze jest to,  
że patrząc przez pryzmat wniosku stowarzyszenia, to mamy częściowo wykonany wniosek 
stowarzyszenia. Patrząc przez pryzmat zapisów budżetowych jako zadania mamy 100%, a dzisiaj 
mówimy o tym, żeby zwiększyć po to, żeby w budżecie wpisać kolejny krok w tym zadaniu,  
czyli dofinansowanie nie tylko III Ligi Mężczyzn, ale również II Ligi Kobiet, bo mówimy o dwóch 
umowach ze środków, które jeżeli Rada Gminy przegłosuje, pozwolą na podpisanie dwóch umów, 
zarówno na II jak i na III ligę i będzie wszystko OK. 
Radna Joanna Radzięda zwracając się do Wójta Gminy przekazała, że intencja Rady Gminy  
(kiedy uchwalono zadanie pod nazwą, którą już odczytała dwukrotnie) była jasna. 100 000,00 zł 
miało trafić do Stowarzyszenia Basket Team, na promocję gminy, na trzecią ligę. Natomiast  
w związku z tym, że wie, że te pieniądze w kwocie zabudżetowanej przez gminę nie trafiły,  
a przynajmniej nie trafiły wyłącznie do stowarzyszenia wskazanego w nazwie zadania,  
kwota 20 000,00 zł proponowana w tej chwili w autopoprawce jest niewystarczająca.  
Dodała, że złoży wniosek o wprowadzenie 60 000,00 zł, ponieważ to będzie zgodne z wnioskiem 
złożonym przez stowarzyszenia. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że Skarbnik 
Gminy Monika Wojtaszewska powiedziała, że Pani Ania (Anna Rybarczyk) ma w swoim budżecie  
te pozostałe środki, których stowarzyszenie potrzebuje. Zwracając się do Radnej Joanny Radziędy 
dodała, że nie musimy nic zwiększać, bo te środki w tym paragrafie są (przynajmniej jej zdaniem).  
Radna Joanna Radzięda wyraziła opinię, że w teorii środki są, podobnie jak w teorii Rada Gminy 
zabezpieczyła środki w kwocie 100 000,00 zł dla stowarzyszenia na konkretne zadanie. Mamy 
sierpień, stowarzyszenie nie otrzymało nawet połowy tej kwoty. Środki na paragrafie podanym 
przez Skarbnik Gminy Monikę Wojtaszewską są wykorzystane. Dodała, że przy „wrzuceniu” ogólnie 
środków, znowu nie mamy żadnej gwarancji, że w ramach tych środków, które już są,  
czy nawet tych środków, które dzisiaj „dorzucimy”, faktycznie zostanie zrealizowane zadanie,  
na które był złożony wniosek, a nie dofinansowanie innego zadania, innego wniosku,  
o którym być może nie wiemy.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że Wójt Gminy mówił, 
że zostaną podpisane dwie umowy i zadała Wójtowi Gminy pytanie, czy te dwie umowy  
będą opiewać na 60 000,00 zł, czy na 40 000,00 zł. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera oznajmił, że każdy z nas ma swoją ulubioną dyscyplinę. 
Dodał, że nie rozmawiamy o klubie o nazwie X, tylko o zadaniu, które realizuje gmina. „Promocja 



przez sport'', wspieranie sportu z ustawy o sporcie oraz pożytku publicznego. Przekazał,  
że stowarzyszeń sportowych mamy 23. Wyjaśnił, że pamięta, iż wniosek był odczytany i nazwa 
stowarzyszenia również, ale gmina nie może robić takich rzeczy pod stowarzyszenie, pod klub,  
tylko ogłasza postępowanie na zadanie, na szkolenie, na promocję przez sport, nie mówiąc  
o konkretnym podmiocie, tylko mówiąc o konkretnym celu, który jest dla gminy istotny.  
Funkcjonowanie zarówno drugiej, jak i trzeciej ligi jest istotne, a kwota 100000,00 zł  
była przeznaczona na promocję przez sport. Szefowie stowarzyszeń obserwowali tą sesję  
i mieli prawo złożyć do Wójta Gminy wniosek o środki z tej puli. Wójt Gminy wyraził zdanie,  
że środki zostały podzielone sprawiedliwie. Zaznaczył, że spotkał się z zarządem tego klubu 
dwukrotnie i ustalono, że pod koniec lata gmina zabezpieczy pieniądze na kolejną transzę,  
na sezon, który właśnie rusza i właśnie to robi. Wójt Gminy powtórzył, że gmina musi zabezpieczyć 
sprawiedliwy model funkcjonowania i finansowania sportu w gminie.  
Radna Joanna Radzięda zapytała, czy po dołożeniu środków, Wójt Gminy podpisze dwie umowy  
po 30 000,00 zł w ten sposób, żeby zabezpieczyć możliwość funkcjonowania w nowym sezonie 
stowarzyszenia. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że podpisze dwie umowy. 
Radna Joanna Radzięda dopytywała o kwoty tych umów i poprosiła, żeby Wójt Gminy mówił  
do mikrofonu. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że będą to dwie umowy, opiewające 
na 30 000, 00 zł każda. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie przyjęcia autopoprawki nr 3. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka  
nr 3 została przyjęta. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów  
i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja nie opiniowała projektu tej uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła dyskusję. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
zadała pytanie dotyczące wydatków majątkowych (kontener w Złotkowie). Przypomniała,  
że Rada Gminy najpierw uchwaliła 15 000,00 zł na budowę tego kontenera przy świetlicy.  
Później okazało się, że potrzebne jest kolejne 10 000,00 zł, na co Rada Gminy też się zgodziła. 
Łącznie przeznaczono na ten cel 25 000,00 zł i taki zapis jest w budżecie. Dodała, że w poniedziałek 
dowiedziała się w gabinecie Pani Wicewójt, że na tym zadaniu zostało tylko 20 000,00 zł  
i chciałabym zapytać, w którym momencie 5 000,00 zł zniknęło. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że na to zadanie przeznaczone jest w budżecie 
25 000,00 zł, uzasadniając to tym, że został wykonany niewłaściwy wydruk. 



Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
poprosiła o wydruk z naniesioną poprawką. Dodała, że jeżeli rzeczywiście na tym zadaniu  
jest 25 000,00 zł, to składa wniosek, żeby środki na to zadanie (GNB-000-2024-0005), zwiększyć  
o 17 000,00 zł z tego względu, że będą tam potrzebne dodatkowe środki na to, żeby kupić kontener, 
bo okazało się, że wycena na kupno tego kontenera będzie wyższa. Przekazała również, że do czasu 
zebrania z mieszkańcami, Komisja chciałaby się jeszcze raz spotkać w sprawie skrzyżowania  
w Złotkowie. Poprosiła też o wykreślenie z budżetu zadania IBI-000-2024-0058. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie zadania zwiększenia o 17 000,00 zł środków na zadanie GNB-000-2024-0005. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 1: Michał Dziedzic. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
Radna Sylwia Sawińska powtórzyła nr zadania (IBI-000-2024-0058), o którego wykreślenie złożyła 
wniosek. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera odnosząc się do wniosku Radnej Sylwii Sawińskiej, 
przypomniał, że odbyło się kolejne spotkanie z mieszkańcami Złotkowa, a zdania w dyskusji  
były jak zwykle podzielone. Zwrócił uwagę, że dzisiaj po raz ostatni możemy zgłosić dokończenie 
tego zadania, czyli wykonanie łącznika od skrzyżowania w rejonie Toyoty, do ulicy Lipowej  
ze wszystkimi elementami tego zadania do wykonania. Ponieważ to jest ostatnia możliwość 
zlecenia wykonania tego elementu zadania firmie, która jest generalnym wykonawcą na budowie  
w Złotkowie. To nie oznacza oczywiście, że w przyszłości nie będzie możliwości realizacji  
tego zadania. Cały czas mamy decyzję ZRID, która będzie podstawą do tego, aby wnioskować  
na kolejnych sesjach o środki na realizację tego zadania. Natomiast jeżeli chodzi o możliwość 
zlecenia generalnemu wykonawcy, wyłącznie dzisiejsza zgoda Rady Gminy, mogłaby pozwolić nam 
na podpisanie aneksu do umowy, która skutkowałaby wykonaniem tego odcinka drogi serwisowej  
i zakończeniem całej tarczy skrzyżowania tak, aby była odpowiednia obsługa  
w ramach tego OPZ-u, który był podstawą przygotowania i przetargu i umowy do wykonania  
tego zadania. Dodał, że istnieje taka możliwość w przyszłości, ale już w odrębnym trybie 
postępowania, a dzisiaj jest ostatnia sesja, gdzie zgoda Rady Gminy pozwoli na podpisanie aneksu  
z wykonawcą.  
Radna Sylwia Sawińska zachęcała do poparcia wniosku, który złożyła. Dodała, że Rada Gminy chce 
tę decyzję podjąć świadomie, a ona sama chce to przedyskutować z mieszkańcami. Zaznaczyła,  
że nie chodzi o to, żeby to zrobić szybko, tylko żeby to zrobić dobrze i zgodnie z wolą mieszkańców, 
Zadała też pytanie Wójtowi Gminy, po co tyle razy wnioskował o pieniądze na sygnalizację świetlną, 
skoro pieniądze były od samego początku. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera odparł, że od początku tych pieniędzy nie było,  
dodając, że jakby były od początku, to nie wnioskowałby o nie. Przekazał również, że oprócz 
standardowej procedury analizy wykonania budżetu, wykonuje się również analizy okresowe. 
Zdarza się też, że w ciągu miesiąca wykonywane są różnego rodzaju podsumowania finansowe  
Możliwość wykonania stałej organizacji ruchu w obszarze skrzyżowania, była wynikiem  



takiej analizy wykonania budżetu w obszarach, które pozwoliły na zlecenie czy podpisanie aneksu 
na wykonanie sygnalizacji świetlnych. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyjaśniła, że pytanie dotyczyło 
tego, skąd były środki na te światła. Dodała, że Wójt Gminy wnioskował trzykrotnie  
albo czterokrotnie o kwotę 748 000,00 zł. Rada Gminy za każdym razem nie zgadzała się  
na zwiększenie tych środków, a mimo tego światła wiszą, Przypomniała, że na pytanie, skąd środki 
były, Wójt Gminy odpowiedział, że środki zostały zaoszczędzone na tej inwestycji, a w interpelacji 
padła odpowiedź, że nie było żadnych oszczędności 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że Rada Gminy bardzo szczegółowo analizuje 
wydatki, realizowane przez urząd i wszyscy wiemy, że 219 000,00 zł brutto, zostało z tego zadania 
po rozliczeniu wszystkich faktur i rozliczeniu środków z Polskiego Ładu. To nie są pieniądze  
z Polskiego Ładu, to są pieniądze, które zostały jako limit do wydania w budżecie,  
Dodatkowo w tym okresie, gmina otrzymała promesę z programu „Rozświetlamy Polskę''  
i z tych środków częściowo dofinansowano zadanie, bez uszczerbku dla zadania modernizacji 
oświetlenia. 
Radna Sylwia Sawińska stwierdziła, że bardzo późno się zorientowała, że w zapytaniu 
przetargowym, było zapytanie o sygnalizację świetlną. Więc wszystkie oferty, które wpłynęły  
i na które Rada Gminy przeznaczyła pieniądze, obejmowały budowę sygnalizacji. Dodała, że Rada 
Gminy była przekonana, że daje pieniądze na skrzyżowanie bez świateł, a Wójt Gminy  
mając świadomość tego, prosił o dodatkowe środki. Zaznaczyła, że wszystkie oferty, które wpłynęły, 
w cenie zawierały budowę sygnalizacji świetlnej. Zapytała, dlaczego Wójt szukał oszczędności  
i jak rozliczono to zadanie. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że oferty przetargowe zawierały budowę 
skrzyżowania bez sygnalizacji i nieprawdą jest, że od początku były środki. Dodał, że zadanie zostało 
rozliczone w tym zakresie, ale nie zostało zakończone, bo nie można uznać utwardzonego 
gruzobetonu za element tarczy skrzyżowania. Wyraził nadzieję, że Rada Gminy podejmie dziś 
decyzję, która pozwoli podpisać umowę z generalnym wykonawcą. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś ma jeszcze 
pytania. 
Radna Sylwia Sawińska powtórzyła, że w przetargach z maja i z sierpnia sygnalizacja świetlna  
była zapisana. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnej Sylwii Sawińskiej: wykreślenia zadania (IBI-000-2024-0058). 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 9: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 6: Wiesława Prycińska, Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic,  
Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
Radna Sylwia Sawińska powtórzyła nr zadania, o którego wykreślenie złożyła wniosek. 
Radny Grzegorz Słowiński złożył wniosek o wykreślenie z projektu zmiany uchwały budżetowej 
zadania IRK-000-2024-0018 - Złotniki, ścieżka rowerowa, pomiędzy ulicy Mosiężną, a Łagiewnicką. 
Projekt z kosztorysem na przebudowę. Dodał, że tam naprawdę się jeździ coraz gorzej.  
Wyraził opinię, że tę zimę to przetrwa, ale następnej już raczej nie. Zaznaczył, że urząd powinien się 
„sprężyć” i ten projekt wraz z kosztorysem przygotować. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zwróciła uwagę Radnemu 
Grzegorzowi Słowińskiemu, że składa wniosek o wykreślenie zadania, które jest finansowane  
z dwóch źródeł. 
Radny Grzegorz Słowiński stwierdził, że drugie źródło jest zmienione autopoprawką,  
dlatego nie wnioskuje o kwotę 1 325 000,00 zł, bo ona zostaje.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zaprzeczyła, wyjaśniając,  
że autopoprawką była zmieniona kwota 1 325 000 zł, a tu jest 1 030 308,33 zł. Dodała,  
że jeśli Radny Grzegorz Słowiński chce zostawić obie sumy to trzeba je dodać.  
Radny Grzegorz Słowiński potwierdził. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dodała, że to są dwa różne 
paragrafy. 
Radny Grzegorz Słowiński kontynuował, pierwszą pozycję z §60.50 i drugą pozycję z §63.70 
usuwamy. Obie posiadają dokładnie tę samą nazwę zadania i ten sam numer.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dodała obie kwoty otrzymując 
wynik 1 260 731,95 zł.  
Radny Grzegorz Słowiński potwierdził. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnego Grzegorza Słowińskiego: dotyczącego zadania IRK-000-2024-0018 - 
pozostawienie kwoty 1 260 731,95 zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 1: Michał Dziedzic. 
Wstrzymujących się – 1: Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
Radny Grzegorz Słowiński kontynuował: na stronach 8 i 9 jest zadanie IBI-WPF-2021-0004 - Suchy 
Las, Jelonek, Złotniki, ścieżka rowerowa wzdłuż ulicy Obornickiej, odcinek Borówkowa, Pawłowicka. 
Zapytał, dlaczego w tych dwóch pozycjach w §60.57 i 60.59 zmniejszane są kwoty. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zwróciła uwagę Radnemu 
Grzegorzowie Słowińskiemu, że Rada Gminy już „zdjęła” obie pozycje (z §60.57 i z §60.59). Wyraziła 
domniemanie, że Radny Grzegorz Słowiński chce się dowiedzieć, dlaczego Rada Gminy „zdejmuje” 
tę kwotę. Wyjaśniła, że Rada Gminy „przywróciła” kwotę 1 267 031,95 zł (dwa zadania). Następnie 
poprosiła Radnego Grzegorza Słowińskiego, żeby jeszcze raz powiedział o jakim zadaniu mówi. 
Radny Grzegorz Słowiński wyjaśniał, że w poprzednim głosowaniu chodziło mu o zadanie  
IRK-000-2024-0018 - Złotniki, ścieżka rowerowa, pomiędzy ulicą Mosiężną, a Łagiewnicką - projekt 
z kosztorysem na przebudowę, a teraz pyta o zadanie IBI-WPF-2021-0004 - Suchy Las, Jelonek, 
Złotniki, ścieżka rowerowa wzdłuż ulicy Obornickiej, odcinek Borówkowa – Pawłowicka. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dopytywała: ten pierwszy 
wniosek został przegłosowany na kwotę 30 tysięcy złotych, przywrócony (Mosiężna, Łagiewnicka), 
a teraz mamy tę drugą ścieżkę – z zadania 0004. 
Radny Grzegorz Słowiński potwierdził i dodał, że to zadanie również występuje w dwóch 
paragrafach. Pierwsza część w §60.57, a druga część zadania w §60.59. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dopytywała: i tu był Pana 
wniosek, żeby pozostawić te sumy łącznie na kwotę 1 260 731,95 zł (dwa zadania), a pyta Pan, 
dlaczego je zdejmujemy. 
Radny Grzegorz Słowiński przekazał, że chciałby się dowiedzieć, dlaczego te zadania  
mają być „zdjęte”. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że na komisji wtorkowej tłumaczyła,  
że nie zdejmujemy, tylko przesuwamy i tak samo w WPF, w części dotyczących wydatków 
dofinansowanych środkami unijnymi, ponieważ ze złożonego wniosku do ZIT. W uzgodnieniu  
z Referatem ZPIŚZ, że dofinansowania z końcówką 7, dzielimy na 60% w tym roku  
i 40% w roku 2025, i z końcówką 9, czyli wkład własny, tak samo - 60% w roku 2024 i 40 % w roku 
2025 i to ma swoje odzwierciedlenie w WPF. Dodała, że całej kwoty zaplanowanej na ten rok  
nie wydatkujemy, a propozycja wynika zapisania tego zadania w ten sposób wynika 
z harmonogramu do tej inwestycji. 
Radny Grzegorz Słowiński przekazał, że mimo wszystko składa wniosek o zdjęcie obu pozycji  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprawiła Radnego Grzegorza 
Słowińskiego mówiąc: o zostawienie. 
Radny Grzegorz Słowiński potwierdził. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że jest wniosek,  
o pozostawienie w budżecie kwoty 1 260 731,95 zł na zadanie IBI-WPF-2021-004. 
Radny Grzegorz Słowiński dodał, że chodzi o wykreślenie z projektu zmiany budżetu tego zadania 
w jednym i w drugim paragrafie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnego Grzegorza Słowińskiego: dotyczącego zadania IBI-WPF-2021-004- 
pozostawienie w budżecie kwoty 1 260 731,95 zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 1: Michał Dziedzic. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
Radny Grzegorz Słowiński złożył wniosek, o wykreślenie z projektu budżetu zadania  
IBI-000-2024-0053 - Złotniki, wykonanie koncepcji funkcjonalno-użytkowej wraz z wytycznymi  
do projektu szkoły podstawowej. Zakres dla pozyskania środków zewnętrznych.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnego Grzegorza Słowińskiego: dotyczącego zadania IBI-000-2024-0053 - 
pozostawienie w budżecie kwoty 100 000,00 zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
Radna Joanna Radzięda złożyła wniosek, o wykreślenie z autopoprawki zadania IBI-000-2024-0032 
Suchy Las Wschód - projekt przebudowy ulicy Leśnej. Dodała, że jeżeli zajdzie taka potrzeba, 
to przeniesiemy to zadanie i będzie miało swoją kontynuację w WPF, natomiast uważam za zasadne 
„przerzucania” go już teraz i czyszczenia budżetu. (Po uwadze Przewodniczącej Rady Gminy Suchy 
Las Radnej Joanny Pągowskiej), Radna Joanna Radzięda poprawiła swój wniosek, zamieniając słowa 
”z autopoprawki” na „z projektu uchwały”. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnej Joanny Radziędy – wykreślenie z projektu uchwały zadania  
IBI-000-2024-0032 (pozostawienie w budżecie kwoty 400 000,00 zł). 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 1: Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
Radna Joanna Radzięda złożyła wniosek, o pozostawienie pełnej kwoty, czyli 3,5 miliona złotych  
na zadaniu IBI-WPF-2017-0006 - Suchy Las - budowa pełnej infrastruktury w rejonie ulic Mokrej, 
Wodnej, Deszczowej, Suchej, Polnej, Chmielnej, Zakole, Strumykowej. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnej Joanny Radziędy – zadanie IBI-000-2024-0032, pozostawienie  
w budżecie kwoty 3 500 000,00 zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 1: Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
Radna Joanna Radzięda złożyła wniosek, zadanie IRK-000-2024-0043 – (zwiększanie terenów 
zielonych poprzez wykonanie ogrodu sensorycznego, skweru miododajnego oraz budowę miejsc 
postojowych z nawierzchni przepuszczalnej) - zmniejszenie zwiększenia z 210 tysięcy złotych  
na 110 tysięcy złotych. Zamiast zwiększenia o kwotę 210 tysięcy złotych, zwiększenie o kwotę  
110 tysięcy złotych. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że jest to zadanie na wniosek Referatu 
Komunalnego, a zmiana jest po to, aby dostępne środki zostały przeniesione do jednego wspólnego 
zadania nazwanego tak, jak dofinansowanie, które Gmina Suchy Las uzyskała na zagospodarowanie 
terenu zielonego, w tym ścieżki sensoryczne i utwardzenie. To jest jeden z dwóch wniosków  
o dofinansowanie, jakie zostały złożone przez gminę. Kiedy pojawiły się dwie możliwości,  
jedna z Urzędu Marszałkowskiego w ramach programu Odnowy Wsi, w którym tylko miejscowość 



Golęczewo ma prawo wnioskować o środki. Drugi wniosek był dopełnieniem tego pierwszego, 
możliwość składania wniosków o elementy związane z zielenią, zagospodarowaniem terenów 
zielonych oraz elementów ścieżek. Każdy z konkursów, który się pojawia, jest analizowany 
i wybierane są te, które stwarzają szansę pozyskania środków oraz realizacji zadań.  
Niestety nie udało się uzyskać dofinansowania z Urzędu Wojewódzkiego w programie pn. Pięknieje 
Wielkopolska Wieś, ale udało się pozyskać środki na tę część „zieloną”.  
Radna Joanna Radzięda zapytała, czy dofinansowanie dotyczy również miejsc postojowych. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że dofinansowanie obejmuje miejsca 
postojowe, ponieważ są zaprojektowane w sposób, który to dofinansowanie dopuszczało,  
czyli z płyt ażurowych. (powierzchnia biologicznie czynna, przepuszczająca wodę). 
Radna Joanna Radzięda wycofała wniosek, zadanie IRK-000-2024-0043 – (zagospodarowanie 
terenów zielonych poprzez wykonanie ogrodu sensorycznego, skweru miododajnego oraz budowę 
miejsc postojowych z nawierzchni przepuszczalnej) - zmniejszenie zwiększenia z 210 tysięcy złotych  
na 110 tysięcy złotych.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przypomniał, że na II sesji 
Rady Gminy, Radni podjęli w ramach zmian uchwały budżetowej na rok 2024 uchwałę,  
w której Biedrusko otrzymało na budowę miasteczka rowerowego kwotę 300 000,00 zł.  
W lipcu, Wójt Gminy, zarządzeniem numer 109, zdjął kwotę 100 000,00 zł. Zarządzeniem 110,  
zdjął kolejne 100 000,00 zł., bo do takiej wysokości mógł zarządzeniem zdjąć i zarządzeniem 111, 
zdjął kolejną kwotę, a mianowicie 20 000,00 zł. Wszystkie te środki finansowe przeznaczone zostały, 
na infrastrukturę naziemną na ulicy Strażackiej w Golęczewie, działki: 152, 156/1 i 154/8.  
Dziś Wójt Gminy chce zlikwidować całkowicie to zadanie i usunąć pozostałą kwotę (80 000,00 zł.), 
na co Radni z Biedruska się nie zgadzają. Następnie zadał pytanie Wójtowi Gminy, dlaczego chce 
zdjąć kwotę 130 000,00 zł. z infrastruktury w Golęczewie, skoro wcześniej zarządzeniami 
przeznaczał na nią pieniądze. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że kwota 130 000, 00 zł nie jest zdejmowana  
z budżetu, tylko przeniesiona. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przypomniał, że dzisiaj  
w ramach projektu zmiany uchwały budżetowej na rok 2024, jest taka pozycję IRK-000-2024-007.  
Z kwoty wyjściowej 320 000,00 zł (wstępnie to była kwota była 100 000,00 zł), Wójt Gminy trzema 
zarządzeniami zwiększył tę kwotę o 220 000,00 złotych, co daje kwotę 320 000,00 zł. Dzisiaj Rada 
Gminy ma zdjąć z tego kwotę 130 000,00 zł, pozostawiając kwotę 190 000,00 zł. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że omawiane to było na Komisji Finansów  
i Budżetu. To było jedno zadanie. Golęczewo - infrastruktura naziemna, ulica Strażacka,  
Na to był składany wniosek o dofinansowanie. W lipcu (nie było sesji), żeby zapewnić wkład własny  
i finansowanie tego zadania, Wójt Gminy musiał dokonać tych czynności. Po podpisaniu umowy  
o dofinansowanie, kierownik Referatu Komunalnego złożył wniosek, żeby na tym zadaniu pozostała 
kwota 190 000,00 zł, a z 210 000,00 zł utworzono nowe zadanie w takim brzmieniu, jak we wniosku 
o dofinansowanie i w umowie o dotację. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał, że nie chce  
być złośliwy i nie złoży wniosku o przywrócenie dla Biedruska kwoty 300 000,00 zł, bo to i tak  
nic nie zmieni, Dodał, że jego zamiarem było pokazanie, że czasami te zarządzenia niepotrzebnie  
były wydawane. Złożył wniosek formalny, żeby zamiast zmniejszać kwotę na Biedrusko  
(budowa miasteczka rowerowego IRK-000-2024-0033) zwiększyć ją o kwotę 130 000,00 zł,  
żeby na to zadanie była kwota 210 000,00zł. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o wyjaśnienia Panią 
Wicewójt, żeby wszyscy Radni mieli jasność. Rada Gminy chciała zostawić 100 000,00 zł złotych,  



na które była umowa z Sołtys Golęczewa Katarzyną Kachel, natomiast to jest powiązane  
z projektem „zielonym”.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że, teren między ulicą Młodzieżową,  
a boiskiem w Golęczewie, objęty był projektem zagospodarowania zarówno w zakresie 
infrastruktury nawierzchni drogowej, jak i terenów zielonych. Składając wnioski o dofinansowanie 
gmina złożyła wniosek zarówno na część utwardzoną, jak i na część zieloną. Nie udało się uzyskać 
dofinansowania na część utwardzoną, a projekt jest tak skonstruowany, że ścieżki są elementami 
wewnętrznymi, a zieleń jest elementem zewnętrznym. Realizując zieleń jako element zewnętrzny 
przeplatający się ze ścieżkami, doszłoby do sytuacji, że realizując w kolejnych infrastrukturę ścieżek, 
mogłoby dojść do uszkodzenia zagospodarowanego terenu zielonego, a każde dofinansowanie  
jest związane z trwałością projektu. Musimy dbać nie tylko o drogi, które, na które dostajemy 
dofinansowanie, ale również o tę zieleń. Stąd był pomysł i racjonalne podejście, żeby zrealizować 
obie części razem, w pierwszej kolejności wykonując infrastrukturę, a w okresie jesiennym 
realizować nasadzenia i wtedy złożyć wniosek o zwrot kosztów poniesionych z dofinansowania.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał, że Radnym  
z Biedruska, zależy tylko na tym, żeby to miasteczko rowerowe w Biedrusku powstało.  
Wyraził nadzieję, że jeżeli będą środki zewnętrzne, to uda się to zadanie zrealizować.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że pomysł zlokalizowania w tym miejscu 
miasteczka rowerowego jest dobrym pomysłem. Gminie ten pomysł się bardzo spodobał,  
ale chyba za szybko przyjęła założenie, że uda się to zrobić ze środków, których dysponentem  
jest Urząd Marszałkowski (Wydział Infrastruktury). Przekazał, co leżało u podstaw jego decyzji  
i czym były uwarunkowane. Ponad miesiąc wcześniej odbyło się spotkanie Wójta Gminy z zarządem 
dróg wojewódzkich i z Wicemarszałkiem w sprawie przebiegu drogi krajowej.  
Przed tym spotkaniem odbyło się u Wójta Gminy spotkanie, w którym uczestniczył pracownik 
Referatu Komunalnego i kierownik Referatu Komunalnego. Pracownik, który zajmuje się, 
projektami organizacji ruchu oraz tego typu zadaniami, również w zakresie przygotowania 
wniosków, zapytał Marszałka o możliwość dofinansowania miasteczka rowerowego w Biedrusku. 
Marszałek odparł wtedy, że środki są rozdysponowane, ale zachęcił do złożenia wniosku.  
Po przyjęciu tego zadania do dokumentów gmina otrzymała odpowiedź, że w tym roku  
już nie ma środków, ale będą w przyszłym roku. To jest źródło tych wszystkich zmian, o których 
dzisiaj Rada Gminy rozmawia. Nie ma w tym żadnej strategii negatywnej dla którejkolwiek  
z miejscowości. Na tym przykładzie widać, jak dynamicznie są zmiany, na które trzeba szybko 
reagować. Gminie bardziej kalkuluje się otrzymać 200 000,00 zł dofinansowania i zrealizować  
to przy udziale środków marszałkowskich przyszłym roku, niż planować dzisiaj i ścigać się z czasem  
i zimą wykonywać prace.  
Sołtys Wsi Golęczewo Katarzyna Kachel przekazała, że plan zagospodarowania procedowany  
jest od 2019 roku. Golęczewo co roku ze swojego budżetu sołeckiego przeznacza pieniądze  
na realizację tego projektu. Została tylko ta ścieżka sensoryczna, która zamknie ten temat. 
Poprosiła Radnych, żeby wzięli to pod uwagę.  
Radna Małgorzata Weymann zapytała, czy dobrze zrozumiała, że to zadanie IRK-0020-24-0043  
jest nowym zadaniem na kwotę 210 000,00. zł. Dopytywała, czy jeżeli Radni przeniosą kwotę 
130 000,00. zł z zadania IRK-0020-24-007 na Biedrusko, to czy tej kwoty zabraknie na nowe 
zadanie, na które mamy dofinansowanie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zaprzeczyła i wyjaśniła,  
że na to zadanie zostanie 210 000,00 zł. Dodała, że jest to kwota wystarczająca na realizację,  
a później będzie zwrot 100 000,00 zł z dotacji. Na zadanie Golęczewo - infrastruktura naziemna 
zostanie 190 000,00 zł zgodnie z projektem uchwały. 



Radna Wiesława Prycińska zapytała, wspominając informację z Komisji Budżetowej,  
że na miasteczko rowerowe w Biedrusku w dwóch miejscach nie dostaliśmy dofinansowania,  
czy jest szansa na jeszcze jedno.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że nie powiedziała, że są trzy miejsca,  
ale dwa potencjalne źródła. Dofinansowania z jednego nie będzie, a drugie źródło ma szansę  
być zrealizowane dopiero po nowym roku. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyjaśniła, że jeśli Rada Gminy 
zostawi kwotę 80 000,00 zł i przesunie 130 000,00 zł i przerzuci to na przyszły rok, to zadanie  
w budżecie zostanie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnego Radosława Banaszaka: zwiększenie o kwotę 130 000,00 zł, do kwoty 
210 000,00 zł na zadanie IRK-000-2024-0033. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 9: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 6: Wiesława Prycińska, Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak,  
Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała Panią Wicewójt, 
dlaczego po raz kolejny zwiększamy środki na dokumentację projektową budowy Urzędu Gminy  
w Suchym Lesie (zadanie - 750 23 60 50) i na jakim etapie tego projektu jesteśmy. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że stan na dziś jest taki, że mamy 
pozwolenie na budowę. Jeśli chodzi o zwiększenie tej kwoty, to w wyniku analizy dokumentacji, 
którą przeprowadziła wspólnie z poprzednim prezesem spółki LARG zaproponowała zmiany,  
które zracjonalizują i zwiększą funkcjonalność urzędu np.: zamiast rampy zjazdowej do podziemia,  
w którym zostało zaplanowane archiwum i szukania rozwiązania jak zabezpieczyć to archiwum 
przed ewentualnym zalaniem - rozwiązanie z windą jako najbardziej bezpieczne i gwarantujące 
suchość w tych pomieszczeniach. Lokalizacja agregatu, który pierwotnie został zlokalizowany  
też w piwnicy, przeniesienie go na zewnątrz budynku, gdyż trzeba do niego dostarczać paliwo, 
ewentualnie naprawiać. Likwidacja dylatacji i powiększenie piwnicy (doprowadzenia piwnicy  
do końca budynku). Część wejściowa, parterowa i część niepodpiwniczona, wymagają specjalnego 
fundamentowania, żeby tego uniknąć, projektant został poproszony o przygotowanie wyceny  
i dokumentacji. 
Radny Jarosław Dudkiewicz poprosił o wyjaśnienie. Przekazał, że jeśli dobrze rozumie, 
był podpisany kontrakt projektowy na realizację obiektu, nowego budynku Urzędu Gminy,  
że ktoś podpisał protokół odbioru dokumentacji i dopiero potem nastąpiły zmiany,  
o których jest mowa (zdaniem Radnego Jarosława Dutkiewicza zasadne). Zapytał, czy w ramach 
działań projektowych robi się wiele projektów, wiele razy modyfikuje się różne rozwiązania 
koncepcyjne, sprawdza różne założenia, a jeśli protokół został podpisany, to dlaczego teraz  
Rada Gminy musi dokonywać kolejnych zmian, które będą dodatkowo kosztować.  
Dodał, że jest zdziwiony, że 100 000,00 zł wydaje się dodatkowo. Zapytał, czy zmiany w projekcie 
nie powinny nastąpić w ramach działań bieżących zespołu projektowego. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że zasadniczo proces projektowy wygląda 
tak, jak przedstawił to Radny Jarosław Dutkiewicz. Uzgodnienia zostały poczynione, protokół 
podpisany, a spostrzeżenia Pani Wicewójt pojawiły się później. Wcześniejsze uwagi zostały  



przez projektantów wprowadzone w ramach podstawowego zakresu umowy.  
Dodała, że w jej ocenie poprawki lepiej zrobić na etapie projektowania i zbudować budynek  
w sposób racjonalny i praktyczny, gdyż koszty projektowe są znacznie niższe od kosztów na etapie 
realizacji.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera uzupełnił, że model przedstawiony przez Panią Wicewójt  
i Radnego Jarosława Dutkiewicza to wzór. Przypomniał, że mowa jest o pozwoleniu,  
które jest wydane na urząd na podstawie projektu budowlanego. Na tym etapie wniesiono 
propozycję zmian, bo jako zamawiający mamy prawo do zmian w projekcie, który stał się podstawą 
do wystąpienia do starosty, o wydanie pozwolenia na budowę. Po spotkaniu ze strażakami,  
uznano, że zmiany są konieczne. Wójt Gminy przytoczył historię, w której deweloper, sprzedawał 
mieszkańcom na ulicy Sosnowej szeregowce, które wybudował. Firma zbudowała również drogę, 
ulicę Sosnową i kanalizację deszczową (dzisiaj wiemy, że jest ona niewydolna). Wszyscy podpisywali 
protokoły. Dzisiaj gdybyśmy chcieli iść tą drogą i powiedzieć, że formalnie ta droga została 
zaakceptowana przez wszystkich i przez użytkowników, przez służby budowlane, to mielibyśmy 
dokładnie samą sytuację. Chcemy pewne rzeczy zmienić, ulepszyć budynek pod względem 
bezpieczeństwa. Dokumentacja branżowa została wykonana na podstawie zaproponowanych 
zmian. Projektantowi trzeba zapłacić i jest pytanie, czy zrobimy to w sposób cywilizowany,  
czyli zapłacimy mu za wystawioną fakturę, za faktycznie wykonaną pracę, czy jak to czasami 
niestety bywa, będziemy się szarpali i odwoływali do instytucji, które będą rozstrzygały  
w tej sprawie. Dodał, że czasami trzeba zastosować rozwiązania, które organ wykonawczy  
w tym przypadku zastosował.  
Radny Jarosław Dudkiewicz zaznaczył, że porównanie z ulicą Sosnową jest niezbyt trafne. 
Przypomniał historię świetlicy w Złotnikach Wsi, gdzie nie wyegzekwowano umowy. Dodał,  
że jest wdzięczny Pani Wicewójt za to, że merytorycznie do tematów podeszła w momencie,  
gdy objęła swój urząd. Wyraził swój niepokój o finansową stronę przedsięwzięcia, gdyż można było  
od projektanta wynegocjować pewne rzeczy. Radny Jarosław Dutkiewicz przyznał, kierunek zmian 
jest dobry, tylko dlaczego tego nie zrobiono tego wcześniej. Wyraził opinie, że te środki należało 
uratować i gdyby odpowiednio wcześniej nastąpiła reakcja, to omawiane zmiany można było 
wprowadzić do projektu bez dodatkowych kosztów. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zaznaczył, że wszystkie argumenty, które przedstawił sam, 
które przedstawiła Pani Wicewójt i Radny Dutkiewicz są racjonalne. Dotyczą rzeczywistych zdarzeń, 
które zakończyły się wydaniem pozwolenia, stworzenia nieco innego projektu urzędu, 
bezpieczniejszego projektu. Dodał, że tego typu projekty powinny kosztować cztery razy więcej,  
bo w cywilizowanym w świecie, projekt stanowi około 5-8% wartości inwestycji. U nas obowiązują 
przepisy ustawy o zamówieniach publicznych, które nieraz wręcz nie pozwalają eliminować 
wykonawców z powodu np. rażąco niskiej ceny, a projektowanie jest tym obszarem,  
gdzie wykazanie komuś rażąco niskiej ceny nie jest proste. Projektant wykonał projekt,  
uznany za prawidłowy, ale można to było zrobić lepiej i to zrobiła Pani Wicewójt w kilkunastu 
miejscach na etapie dokumentacji. Podsumowując wypowiedź, Wójt Gminy poinformował,  
że temat projektu jest zakończony i możemy ruszać do budowy.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska złożyła wniosek do wydatków 
bieżących. Klasyfikacja 750-75075-4300, zdjęcie kwoty 331 020,00 zł. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zapytał, czy Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna 
Joanna Pągowska, wnioskuje o całość. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska potwierdziła. Dodała, 
że ma przed sobą wykonanie z tego paragrafu, są jeszcze środki, z 418 080,00 zł. zostało jeszcze  
259 040,00 zł. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie zgłoszonego wniosku– zadanie 750-75075-4300, zmniejszenie kwoty 331 020,00 zł. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 5: Wiesława Prycińska, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Robert Rozwadowski. 
Wstrzymujących się – 2: Małgorzata Weymann, Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś ma pytania 
albo wnioski do projektu uchwały budżetowej (nie było pytań).  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej numer IV/33/24. 
 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2024-2042 (03:58:46 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że Skarbnik Gminy 
Monika Wojtaszewska, przedstawiła autopoprawkę i zapytała, czy są jakieś pytania (nie było pytań). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie autopoprawki Wójta Gminy do projektu zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Suchy Las na lata 2024-2042. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka 
została przyjęta. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła Przewodniczącą Komisji 
Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską o opinię Komisji w sprawie 



projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2024-2042. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
poinformowała, że komisja nie opiniowała projektu tej uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś ma pytania  
do projektu tej uchwały. 
Radny Grzegorz Słowiński zapytał, czy zadania wcześniej wycofane z projektu budżetu mają wpływ 
również na WPF. Po potwierdzeniu, zgłosił wniosek o wykreślenie z projektu zmiany w WPF zadania 
nr 1.3.2.98 Złotniki - Budowa szkoły podstawowej. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś ma pytania  
(nie było pytań).  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnego Grzegorza Słowińskiego: pozostawienie kwoty 20 000 000,00 zł  
na zadanie nr 1.3.2.98 – budowa szkoły w Złotnikach. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 1: Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
Radny Grzegorz Słowiński zgłosił wniosek o wykreślenie z projektu zmiany w WPF zadania  
nr 1.3.2.99 Złotniki - wykonanie projektu szkoły podstawowej w Złotnikach wraz z uzyskaniem 
pozwolenia na budowę (pozostawienie pierwotnych kwot). 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera stwierdził, że wszystkie sprawy, o których rozmawia się  
na sesji są ważne. Każdy wiedział, że nadejdzie chwila, w której trzeba będzie dokonać wyboru  
w układaniu kolejności. Dodał, że głosowanie nad Złotnikami, jest głosowaniem nad Biedruskim.  
Bo kwota, została zaproponowana na zadanie w jednej i drugiej miejscowości, dzieli się na połowy. 
Przekazał, że jest duże zainteresowanie przetargiem w Biedrusku. Wpłynęło ok. 500 pytań do SIWZ. 
Gmina jest w stałym kontakcie z firmą PIK, która jest projektantem tej szkoły. Ale pytania  
są również o kwotę, którą zamawiający zamierza przeznaczyć. Wójt Gminy przekazał,  
że propozycja została przygotowana na sierpniową sesję, bo wiadomo było, że wzbudzi  
dużo emocji. Dodał, że nie chciałby otwierać ofert przetargowych przed sesją i prosić Rady Gminy, 
o dodatkowe 26 000 000,00 zł dla Biedruska. Zaprosił Radnych do dyskusji, nad źródłem 
finansowania tego wydatku. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przypomniał, że cały czas 
rozmawiano o etapowości. Etap 1.3 - budowa szkoły w Biedrusku. Zapytał Wójta Gminy,  
dlaczego próbuje stworzyć wszystko w ciągu jednego roku. Zaznaczył, że mowa jest o kwocie 
prawie 70 000 000,00 zł. Zasugerował, żeby jednak etapami realizować tak duże inwestycje. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że są trzy powody, dla których zdecydowano 
się na ogłoszenie przetargu na szkołę w Biedrusku. Pierwszy logistyczny. Wykonanie wszystkich 
etapów od razu daje swobodę użytkowania obiektu, bez utrudnień podczas prowadzenia prac 
budowlanych (zwłaszcza etapu drugiego). W momencie, gdy teren jest w pełni zagospodarowany, 
etapowanie jest uciążliwe i bardzo utrudnione, bo za szkołą są min. Parkingi i boiska. Inną kwestią 
jest koniunktura na rynku budowlanym, dla nas bardzo korzystna. Taniej już nie będzie. Trzecia 



sprawa to matematyka. Skoro etap pierwszy, najważniejszy pod względem użytkowania stanowi 
62,5% według wyliczeń projektantów, a dołożenie etapu trzeciego daje aż 82%, plus potencjalne 
dofinansowanie hali sportowej (gmina złożyła trzy wnioski do programu Sportowa Polska.  
Jednym z nich jest hala w Biedrusku). Dało to nadzieję na możliwość zrealizowania inwestycji  
w całości przy korektach w czasie realizacji innych inwestycji. Dodatkowo do kosztorysu,  
do dokumentacji, która wykonana jest dla Gminy Suchy Las, zlecono dokument optymalizacyjny, 
który pozwala mieć nadzieję na ok 10 000 000,00 zł oszczędności. Dodał, że gmina zakłada również 
scenariusz, że Rada Gminy nie wyrazi zgody no to i trzeba będzie przygotować korektę. Przekazał, 
że do przetargu zgłosi się 5 - 7 firm, które będą chciały wziąć kontrakt za prawie 50 milionów 
złotych i nie możemy sobie pozwolić na to, żeby powiedzieć, że my nie mamy pojęcia o rynku.  
Dziś trzeba sobie jasno powiedzieć, jaką rezerwę środków posiadamy i tę rezerwę uruchomić.  
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski przekazał, że jeśli chodzi o szkołę  
w Złotnikach, to w tej chwili mówimy o poszerzonej koncepcji, która ma otworzyć drogę do źródeł 
finansowania. Wspomniał, że Wójt Gminy wychwalając spółkę LARG pod nowym przywództwem, 
wspomniał, że pojawią się duże środki z KPO. Dodał, że jeśli chodzi o szkołę w Biedrusku,  
to wystartowaliśmy zbyt późno. Przypomniał, że w poprzedniej kadencji zdjęto z WPF tę szkołę 
i konsekwencje tego odczuwane są do dziś. Dziś mówimy o koncepcji poszerzonej o kosztorys, 
żebyśmy wiedzieli o jakiej kwocie mówimy. Dalej ma być robiony projekt, już z elementami 
uaktualnionego kosztorysu, żeby można było ogłosić postępowanie przetargowe na budowę szkoły. 
Następne zmiany budżetowe będą robione na przełomie listopada i grudnia. Wtedy będziemy  
po przetargu, jeśli chodzi o szkołę w Biedrusku. Faktycznie tych pytań jest dużo, a każde pytania 
wywołują przesunięcie terminu zakończenia procedury. Wobec powyższego nie ma żadnego 
zagrożenia kolizją. Jeszcze w tej chwili nie wiemy, czy to będzie pierwszy etap, czy dwa etapy  
jednocześnie. Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski przekazał, że nie widzi 
sensu i potrzeby, żeby zmieniać plan wypracowany z Radnymi z Biedruska w poprzedniej kadencji  
i zachęcił Radnych do poparcia wniosku Radnego Grzegorza Słowińskiego. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnego Grzegorza Słowińskiego: pozostawienie kwoty 150 000,00 zł  
na zadanie nr 1.3.2.99. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 1: Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
Radny Grzegorz Słowiński zgłosił wniosek o wykreślenie z projektu zmiany w WPF zadania  
nr 1.3.2.84 - modernizacja infrastruktury służącej obronności w gminie Suchy Las  
przez przebudowę ulicy Czołgowej w miejscowości Złotniki. Dodał, że nie znajduje zmiany 1,4 mln 
złotych w projekcie zmiany budżetu przed chwilą uchwalonym, więc zakłada, że jest to błąd w WPF.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że wniosek był złożony ze względu  
na otwarcie ofert i stwierdzenie, że najniższa kwota, jest większa od zapewnionej w budżecie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnego Grzegorza Słowińskiego: zdjęcie zadania nr 1.3.2.84 z projektu zmian 
w WPF. 



➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że mamy sytuację taką, że będziemy mieli 
deficyt, bez wskazania pokrycia tego deficytu i gmina będzie musiała wystąpić do Rady Gminy 
z propozycją jak najszybszego załatania tej dziury (np. na sesji nadzwyczajnej) i pokrycia deficytu. 
Najprościej wziąć kredyt, ale pewnie Pan Radny Czaczyk od razu by zwrócił uwagę, że kredyt 
kosztuje i to nie jest takie proste jak się wydaje. Musimy też wiedzieć też wiedzieć o analizach, 
które np. RIO robi, musimy wiedzieć jaka jest nasza zdolność kredytowa. Dodał, że w pierwszej 
wersji gmina zakładała wyodrębnienie kwoty, która pozwoliłaby na rozpoczęcie robót związanych  
z boiskami, które chcielibyśmy w przyszłym roku zrealizować w Złotnikach. Przypomniał, że mówił  
o trzech wnioskach złożonych do Ministerstwa Sportu, w trzech różnych kategoriach. Kategoria hale 
sportowe to Biedrusko, centra specjalistyczne proolimpijskie to Centrum Sztuk Walk w Suchym 
Lesie i boiska, tak zwane duże orliki i remonty orlików, to jest właśnie boisko przy obiekcie 
edukacyjnym w Złotnikach, na działce, którą gmina nabyła. Dzisiaj ogłoszono wstępny projekt 
budżetu państwa. Miejmy nadzieję, że on do Ministerstwa Finansów trafi zgodnie z procedurą 
uchwalania budżetu państwa, czyli do listopada. Wtedy rozpisane zostaną konkursy ze Sportowej 
Polski i będziemy wiedzieli, jak nasze trzy wnioski wyglądają.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zapytał, czy nie możemy 
pokryć wspomnianego deficytu ze środków własnych, bo jeżeli nie, no to faktycznie pozostanie 
Radnym spotkać się, porozmawiać, przeanalizować kwotę, o którą Wójt Gminy chciałby zwiększyć 
środki. Wniosek, który Wójt Gminy złożył do zmian w WPF, o zwiększenie o 20 milionów złotych, 
za chwilę zostanie rozpatrzony i będziemy mieli 40 milionów złotych. Zadał pytanie Wójtowi Gminy, 
do jakiej kwoty chciałby to zwiększyć. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że do 40 milionów zł. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał, że za chwilę 
Rada Gminy będzie głosować, ale tam jest 40 milionów złotych dla Biedruska. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że po podejściu Rady Gminy widzi, że dzisiaj 
jest potrzebna decyzja dotycząca 20 milionów złotych. Dzisiaj trzeba podać pokrycie tego deficytu. 
Jeżeli Rada Gminy zadecyduje, że ma to być kredyt powiecie kredyt, to gmina od jutra będzie 
pracowała nad kredytem, natomiast to tematu nie załatwi. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy 40 milionów,  
które teraz mamy z tą zmianą 20 milionów złotych, załatwia sprawę, jeśli mamy kosztorys 
inwestorski na 65 milionów złotych. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zaproponował, że można porozmawiać o kosztorysie  
na 65 milionów złotych, a nawet o właściwym kosztorysie na 74 miliony złotych. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dodała, że robiliśmy 
optymalizację i nie ma potrzeby wracać do kwoty 74 milionów złotych, tylko do kwoty,  
którą przyjmiemy do realizacji, odpowiadając na wszystkie pytania i kwoty, którą otrzymaliśmy  
od firmy po optymalizacji kosztów. 



Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że zupełnie naturalną procedurą  
jest tzw. wpisywanie w budżet, ogłaszanie postępowania z 30-dniowym terminem  
i dostosowywani oferty do wyniku przetargowego. Jest to często stosowana praktyka,  
bardzo wygodna i uznawana przez instytucje kontrolne. Tylko chodzi o zachowanie pewnej 
proporcji, żeby nie ogłaszać budowy szkoły z kwotą równą 20-30% wartości w stosunku  
do kosztorysów. Teraz mamy do czynienia z taką sytuacją. Dodał, że chodzi o to,  
żeby nie przekroczyć pewnej granicy śmieszności, żeby nie opowiadano przy kawie, że Gmina Suchy 
Las ogłosiła przetarg, a w budżecie nie miała na to środków i nie zbudowała ani jednej, ani drugiej 
szkoły.  
Radny Grzegorz Słowiński dopytywał, na jakim etapie jest analiza ofert na budowę ulicy Czołgowej, 
bo z otwarcia ofert wynika, że dwie firmy mieszczą się w granicach wskazanych przez gminę. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zwrócił uwagę, że inwestycja jest gorąca, z udziałem 
środków rządowych, jest w formule zaprojektuj i wybuduj, gdzie zawsze przyjmuje się margines. 
20%. My mamy je opisane i bardzo dobrze zabezpieczone, jeżeli chodzi o ewentualnie przyszłe 
konflikty z wykonawcą. Inwestycja może przynieść niespodzianki i nie będzie wtedy czasu  
na szukanie środków. Gmina chce wystąpić o środki do budżetu powiatu, bo droga jest powiatowa.  
Radny Grzegorz Słowiński przekazał, że w WPF mamy zapewnione środki 1,4 mln zł na ten rok. 
Było 14,1 mln zł na rok 2025. Skoro mamy przetargi rozstrzygnięte, jeden na 13,7 mln złotych,  
drugi na 12 875 775,00 złotych i trzeci na 16 946 571,00 złotych, to sprawdzona, solidna firma 
IZBRUK, która już w Złotnikach budowała część dróg, przewidziała chyba, że jest tam ropociąg, 
gazociąg i linie energetyczne i wszystko to wliczyła w koszty i podejmie się tego wyzwania. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok wyraziła opinię, że jeżeli firma złożyła ofertę,  
to jest świadoma ryzyka, które ponosi i tego, czego będziemy wymagać w projekcie. Gmina 
zakończyła analizowanie ofert i weryfikację ich poprawności. Nastąpi ogłoszenie o wyborze 
oferenta i ewentualnie odwołania, a następnie podpisanie umowy z wykonawcą,  
który złożył najkorzystniejszą ofertą. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera sprostował, że informacja, którą przedstawił Radny 
Grzegorz Słowiński na temat firmy, która w jego ocenie powinna wygrać, nie będzie miała żadnego 
wpływu na podjęcie decyzji o wyborze oferenta i wyniku przetargu. 
Radny Grzegorz Słowiński przekazał, że nie było to jego intencją. Dodał, że firmy KOSTBUD i LIDER 
również budowały na terenie gminy i nie chodzi o preferowanie jakiegokolwiek z wykonawców.  
Następnie zapytał Panią Wicewójt o termin oceny ofert. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że rozstrzygnie się to w najbliższych 
dniach. Dzisiaj nie potrafi dokładnie powiedzieć, bo analiza trwa, ale termin ustawowy zostanie 
dotrzymamy.  
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska wyjaśniła, że na rok 2025 gmina jest 20 milionów złotych 
na minusie, na które musimy znaleźć finansowanie. Zgodnie z WPF, na przyszły rok  
jest już zaplanowany dług 26 milionów złotych, razem daje to 46 milionów złotych, plus planowany 
dług do zaciągnięcia na 50 milionów złotych na inwestycje, które będą realizowane. Analiza 
wykonania dochodów i wydatków robiona jest na bieżąco. Pod koniec września powstanie 
harmonogram, ile faktycznie pieniędzy będzie potrzebne (nie na papierze, ale kasowo) w tym roku. 
Temu miały również służyć zmiany w budżecie, czyli wykreślenie, przesunięcie niektórych zadań 
wraz z kwotami na kolejne lata, żeby urealnić potrzeby wydatkowe budżetu, żeby nie zaciągać 
długu, bo wiemy, że jego obsługa jest obecnie bardzo droga. Natomiast wszyscy powinniśmy 
wiedzieć, że każda dodatkowa kwota na budowę, na inwestycje, nie będzie mogła  
być sfinansowana ze środków własnych, dlatego że my ich nie będziemy mieć w takiej wysokości,  
żeby pokryć potrzeby inwestycyjne. Zmiany w przepisach dochodów jednostek samorządu 
terytorialnego przyniosą rewolucję, ale budżet się nie zwiększy, bo jeżeli będziemy mieli wyższy 



udział w PIT, a zabiorą subwencję oświatową (przylewanie z jednego naczynia do drugiego). 
Informacje z Ministerstwa Finansów mówią, że pomiędzy ustawą obowiązującą, a zmianami,  
które nowy rząd ma wprowadzić, dadzą nam kwotę 3,5 miliona złotych.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2024-2042. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr IV/34/24. 
 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Montaż 
instalacji fotowoltaicznej dla budynku Szkoły Podstawowej nr 1 w Suchym Lesie (04:39:00 *). 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o wyjaśnienia Panią 
Wicewójt. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że kiedy pojawiła się możliwość złożenia 
wniosku o pożyczkę, o wzbogacenie tego wniosku o magazyn energii, gmina uznała, 
że byłoby to zasadne. Okazało się jednak, że nie byliśmy w stanie uzyskać odpowiednich 
dokumentów, by złożyć w terminie wniosek o pożyczkę. W związku z tym rezygnujemy z magazynu 
energii, ale poprosiliśmy projektanta o to, żeby niezależnie od tej pożyczki zaproponował lokalizację 
tego magazynu i przeprojektowanie po to, żeby była możliwość zlokalizowania go na terenie szkoły.  
Radny Grzegorz Słowiński przekazał, że jeśli uruchomimy instalację fotowoltaiczną na dachu,  
to bez względu na to, ile by ona kilowatów nie miała, to w momencie, kiedy będą największe 
okresy produkcyjne, to będziemy energię odprowadzać do energetyki z racji tego, że szkoła 
wówczas nie działa i nie będziemy tego prądu konsumować. W czasie, gdy będziemy pobierać  
ten prąd później, a nie będzie produkcji, będziemy płacić dwa razy za dystrybucję tego prądu.  
Bez magazynu energii, przy obecnym stanie prawnym, to kompletnie nieopłacalne. 
Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że praktyka jest taka, że aktualnie nie analizuje się 
projektowo żadnych systemów fotowoltaicznych bez magazynów energii.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przyznała rację przedmówcom. Wyraziła opinię,  
że dzisiaj zasadnym byłoby postawienie tego magazynu energii, ale projekt był realizowany 
wcześniej. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera potwierdził, że instalowanie fotowoltaiki bez magazynu 
energii jest nieopłacalne. Inwestycja zostanie zaprojektowana razem z magazynem.  
Dodał, że nawet jeśli znajdziemy środki na to, to opłacalność tej inwestycji i tak będzie wątpliwa. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że na spotkaniach komisji, rozmawiano 
o poziomie dofinansowań na różne projekty, dofinansowań w formie pożyczki i dlatego  
w uzasadnieniu wpisano, do jakiej kwoty możemy uzyskać umorzenie dla tych zadań,  
a także podane są szacunkowe odsetki, które w okresie spłaty tych pożyczek, które zapłacimy. 
Dodała, że warunki przyznawania tych dotacji są takie, że nie możemy skrócić okresu spłaty. 
Umorzenie jest możliwe tylko wtedy, jeżeli zakończymy inwestycje, rozliczymy i osiągniemy 



zakładany efekt i dlatego ten termin spłaty, pomimo tak niewielkich kwot jest do roku 2031. 
Wnioski o dofinansowanie składane były na początku roku, termin składania dokumentów  
do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej upływa we wrześniu.  
Po podjęciu przez Radę Gminy uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki, gmina występuje  
do Regionalnej Izby Obrachunkowej o wydanie opinii, o możliwości spłaty takiego długu,  
to też ok. dwóch tygodni trwa, a jeżeli termin wrześniowy minie, to z uwagi na niedostarczenie 
kompletu dokumentów, pożyczki przepadną.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała,  
że po rozmowach ze Skarbnik Gminy Moniką Wojtaszewska analizy będą lepsze, w sensie takim,  
że szybciej Państwo będą to analizować. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zwrócił uwagę, że nie rezygnujemy z instalacji 
fotowoltaicznej, bank energii też chcemy realizować, tylko biorąc pod uwagę terminy i brak 
uzgodnień z ENEA S.A., nie możemy podjąć uchwały i procedować jednocześnie instalacji 
fotowoltaicznej i banku energii. Dodał, że być może w przyszłości będziemy występowali  
o pożyczkę tylko na bank energii, ale poza procedurą, o której dzisiaj jest rozmowa. 
Radna Sylwia Sawińska przekazała, że na komisji załączone były zupełnie inne materiały,  
z wyższymi kwotami. Wyraziła opinie, że dobrze by było, gdyby w e-Sesji widniał dokument stary  
i nowy, bo w tej chwili widniej tam dokument, którego wcześniej Radni nie widzieli.  
Dodała, że mogłaby powiedzieć, że komisja zaopiniowała projekt pozytywnie, mając zupełnie  
coś innego załączonego w pliku. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że sugestia 
zostanie przekazana do Biura Rady Gminy. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Montaż 
instalacji fotowoltaicznej dla budynku Szkoły Podstawowej nr 1 w Suchym Lesie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 12: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 3: Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr IV/35/24. 
Radny Grzegorz Słowiński przekazał, że omyłkowo zagłosował inaczej, jego intencją  
było wstrzymanie się od głosu. 
 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Budowa 
przyłączy do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Suchy Las (04:51:28 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska  
przekazała, że w tym przypadku również załączony był plik, który był wcześniej, a nie aktualny. 
Komisja nie opiniowała projektu uchwały, gdyż jej członkowie chcieli się dowiedzieć, czy okres 
kredytowania można skrócić. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyjaśniła, że nie można skrócić 
tego okresu, bo długość trwania projektu jest istotna. Następnie zapytała, czy Radni mają pytania 
do projektu uchwały (nie było pytań). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Budowa 
przyłączy do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Suchy Las. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, 
Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 1: Krzysztof Łączkowski. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr IV/36/24. 
 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Budowa 
zielonych przystanków komunikacji publicznej w gminie Suchy Las (04:53:12 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska  
przekazała, że komisja nie opiniowała projektu uchwały, gdyż czekała na informacje od Skarbnik 
Gminy Moniki Wojtaszewskiej. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Budowa 
zielonych przystanków komunikacji publicznej w gminie Suchy Las. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr IV/37/24. 
 

Ad. 13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Województwu Wielkopolskiemu (04:54:13 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska  
przekazała, że komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 
Wielkopolskiemu. 



➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr IV/38/24. 
 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działek gruntu  
nr: 294/1 i 294/2 w Złotnikach (04:55:17 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska  
przekazała, że komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działek gruntu  
nr: 294/1 i 294/2 w Złotnikach. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr IV/39/24. 
 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu  
nr 743 w Złotnikach (04:56:18 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska  
przekazała, że komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu  
nr 743 w Złotnikach. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 



Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr IV/40/24. 
 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu  
nr 922/1 w Suchym Lesie (04:57:12 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska  
przekazała, że komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu  
nr 922/1 w Suchym Lesie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr IV/41/24. 
 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny wywoławczej w drugim przetargu na sprzedaż 
niezabudowanej nieruchomości położonej w Zielątkowie (04:58:04 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska  
przekazała, że po wyjaśnieniach kierownik Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego 
Agnieszki Serafin, komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uchwały w sprawie obniżenia ceny wywoławczej w drugim przetargu na sprzedaż 
niezabudowanej nieruchomości położonej w Zielątkowie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr IV/42/24. 
 
 



Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminów korzystania z poczekalni dworców 
kolejowych w Złotnikach oraz w Golęczewie (04:59:01 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radnego Kacpra Czaczyka. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych  
Radny Kacper Czaczyk przekazał, że komisja obradowała na temat regulaminu, natomiast pojawiły 
się wątpliwości, których niestety nie udało się rozwiać, wskutek czego komisja wstrzymała się  
od zaopiniowania projektu uchwały. Na kolejnym posiedzeniu komisji, przedstawiciel Referatu 
Komunalnego przedstawi ten regulamin.  
Radny Kacper Czaczyk zgłosił wniosek, o wycofanie tego punktu porządku obrad i przeniesienie go 
na kolejną sesję Rady Gminy. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnego Kacpra Czaczyka, o wycofanie punktu 18 z porządku obrad  
i przeniesienie go na kolejną sesję Rady Gminy. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 15 Radnych.  
Za – 15: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła przerwę w obradach. 
 
Przerwa (05:02:06 *). 
Wznowienie obrad (05:14:49 *) 
 

Ad. 19. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy w 
Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady, Radnych 
Powiatowych (05:14:51 *). 
 

► Informacje Wójta Gminy Suchy Las. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok przedstawiła informacje Wójta Gminy z Wydziałów  
i Referatów: 
 

Informacje z Referatu Zamówień Publicznych i Środków Zewnętrznych: 

• budowa kanalizacji sanitarnej w Golęczewie – ulice: Wiśniowa, Pszczelarska, Gryczana, Pszenna, 
Rolna i Zbożowa z dofinansowaniem z Polskiego Ładu. Jesteśmy po wyborze oferty, w trakcie 
podpisywania umowy. Firma, która wygrała przetarg to firma BUD-AN z Kalisza,  

• modernizacja infrastruktury ulicy Czołgowej. Otworzyliśmy oferty na nadzór inwestorski,  
na tę inwestycję. Jesteśmy na etapie analizy tych ofert.  

• otwarto oferty na zakup komputerów, dostawa sprzętu komputerowego, infrastruktury 
teleinformatycznej na potrzeby Urzędu Gminy Suchy Las, 

• otwarto oferty i trwa ich badanie - budowa sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej  
w Golęczewie, ulica Lipowa i fragment ulicy Jaworowej. Wybrano ofertę, gmina jest w trakcie 



podpisywania umowy. To jest zadanie wydzielone dla celów łatwiejszego rozliczenia 
dofinansowania z Polskiego Ładu. Fragment ulicy Jaworowej, wykonany zostanie dlatego,  
by przyszłoroczna inwestycja powiatowa - poszerzenie drogi z Golęczewa do Zielątkowa,  
mogła się odbyć bezproblemowo i nie wpływała na naszą infrastrukturę, 

• budowa nowej szkoły w Biedrusku, przetarg ogłoszony, spływają pytania, 

• ochrona dziedzictwa naturalnego na terenie aktywnej edukacji i sportu w Suchym Lesie. Otwarto 
oferty, trwa ich badanie. Trzy firmy złożyły ofertę, niedługo będziemy mogli wyłonić wykonawcę, 

• ścieżka rowerowa wzdłuż ulicy Obornickiej. Otwarcie ofert nastąpiło 19 sierpnia. Jesteśmy  
w trakcie badania ofert, 

•  budowa sieci kanalizacji sanitarnej z przyłączami w ulicy Wichrowej w Zielątkowie. Przetarg został 
ogłoszony, planowane otwarcie 13 września, 

• budowa sieci wodociągowej w ulicy Leśnej, na odcinku między ulicą Biedruszczaną i Chojnicką 
w Chludowie. Otwarto oferty, trwa ich badanie, 

• ogłosiliśmy przetarg pod nazwą Rozświetlamy Polskę, finansowany z Polskiego Ładu, na wymianę 
opraw i żarówek na led-owe. Otwarcie ofert planowane jest na 3 września. Nie było zbyt dużo 
zapytań od oferentów, więc mamy nadzieję, że uda się to zrealizować, 

• wykonanie dokumentacji projektowej w Suchym Lesie Wschód, etap pierwszy i drugi.  
Etap pierwszy to ulice: Lisia, Klonowa, Sprzeczna. Przetarg jest ogłoszony, a otwarcie ofert 
planowanie jest na 9 września. Część druga w podobnym terminie otwarcia ofert. Etap drugi  
to ulica Stara Droga i okolice, nazwana częścią przemysłową, etap pierwszy nazywany jest częścią 
mieszkaniową. 

Informacje z Referatu Ochrony Środowiska: 

• mamy jeszcze możliwość składania wniosków o dofinansowanie na gminny program wymiany 
pieców. Do dzisiaj wpłynęło 10 wniosków, 8 jest zweryfikowanych pozytywnie. Pozostałe dwa 
wymagają dodatkowych wyjaśnień. Odbędą się wizje w terenie, celem zweryfikowania 
faktycznego stanu technicznego tych pieców, które zostały zgłoszone do wymiany. Jeśli będzie 
wszystko OK, to podpiszemy umowę, 

• dzisiaj na osiedlu Grzybowym, na ulicy Sosnowej, nastąpiło wstępne rozpoznanie przez firmę, 
która będzie wykonywała prawdopodobnie w przyszłym tygodniu badania geotechniczne, celem 
zweryfikowania możliwości wprowadzenia studni retencyjno-rozsączających, 

• w Biedrusku przygotowujemy się do realizacji ciągu pierwszego, oznaczonego na rysunku mpzp 
symbolem 1KX oraz do usunięcia czterech drzew rosnących na tym odcinku, przy istniejącej 
zabudowie. Mamy zgodę starosty, 

• do połowy września mamy otrzymać informacje od Lasów Państwowych, dotyczącą możliwości 
podniesienia zastawki na terenie poligonu. Prowadzimy inwentaryzację drzew niezbędnych  
do usunięcia przed pracami utrzymaniowymi na zbiornikach 2 i 3, ponieważ część tych drzew  
może się przechylić lub wywrócić, a to zagraża bezpieczeństwo w okolicach ścieżek, 

• zgłosiliśmy Wodom Polskim zarwanie przepustu na grobli, pomiędzy największym zalewem,  
a zalewem numer dwa. Niestety Wody Polskie jako gospodarz wód w Polsce odpowiedziały,  
że jest to nasze zmartwienie, więc musimy się zastanowić jak to rozwiązać, 

Informacje z Referatu Komunalnego: 

• dzisiaj rozpoczęto pracę na boisku do piłki siatkowej w Suchym Lesie, na terenie aktywnej 
edukacji. Jest to budowa oświetlenia. Oświetlenie będzie miało możliwość samoczynnego 
włączania się. Automatycznie będzie się wyłączać o godzinie 22.15, w razie czego będziemy  
to modyfikować, 

• zostały zamontowane dwa ogólnodostępne defibrylatory AED. Jeden w Złotnikach, przy budynku 
dworca kolejowego, a drugi w Chludowie, przed Starym Barem, 



• Osiedle Grzybowe - podpisaliśmy umowę z projektantką na zadanie „odbetonowanie” Placu 
Grzybowego, z terminem realizacji na koniec lutego. Kosztorys pokaże nam kwotę, którą musimy 
zabezpieczyć do dalszych działań, 

• jesteśmy na etapie projektu z kosztorysem na ułożenie kabli energetycznych na boisku  
w Chludowie, 

• prowadzimy pracę na skateparku. Planowane zakończenie robót budowlanych na początek 
października, 

• od połowy września zaczniemy układać płyty wraz z rozwiązaniem, problemów  
z wpływem wody i stagnowaniem wody opadowej na ulicy Księżycowej w Suchym Lesie, 

• Referat Komunalny przygotowuje się do akcji darmowej komunikacji dla dzieci szkół 
podstawowych, 

• Zamieszczono informacje na stronie gminnej oraz na Facebook-u, o zmianie stałej organizacji 
ruchu na parkingu GOS-u przy SP1. Od początku roku będzie tam wzmożony nadzór służb 
mundurowych, 

• rozmawialiśmy dzisiaj o programie Odnowy Wsi Wielkopolskiej. Dwie jednostki złożyły wniosek  
o przygotowanie diagnozy. Chciałabym zachęcić pozostałe jednostki, które z tego jeszcze  
nie skorzystały, bo jest to program, który corocznie daje możliwości pozyskania dofinansowań,  
a żeby być w tym programie, trzeba spełniać określone warunki, 

Informacje z Wydziału Budowlano-Inwestycyjnego: 

• Złotkowo - budowa kanalizacji na ulicy Platanowej, Rodowej i Żelaznej, projekt. Czekamy  
na pozwolenie na budowę, 

• Suchy Las - projekt ścieżki rowerowej wzdłuż ulicy Poziomkowej, od ulicy Szkółkarskiej  
jest w trakcie uzgadniania stałej organizacji ruchu, 

• Złotkowo - projekt budowy kanalizacji sanitarnej i sieci wodociągowej w rejonie ulicy Rodowej, 

• Osiedle Grzybowe - budowa drogi rowerowej na ulicy Muchomorowej, brakujący odcinek.  
Odbyło się pierwsze spotkanie z przewodniczącym zarządu. Mam nadzieję na wypracowanie 
rozwiązania zadowalającego obie strony. Propozycje padły. Sprawdzamy możliwości realizacji, 

• Złotkowo, budowa chodnika łączącego ulicę Lipową ze stacją PKM. Materiały do ogłoszenia 
przetargu przekazane zostały do Referatu Zamówień Publicznych, 

• Suchy Las - budowa ulicy wraz z chodnikiem na ulicy Krętej i Łąkowej. W związku ze zwiększeniem 
zakresu jest aneks terminowy do października, 

• ścieżka rowerowa wzdłuż ulicy Obornickiej, pierwszy etap Borówkowa, Pawłowicka. Mamy 
rozstrzygnięcie w zakresie wykonawcy, 

• Suchy Las - projekt budowy ulicy Wiśniowej jest zakończony, 

• Chludowo - projekt nawierzchni ulicy Sodowej. Mamy przesunięcie terminowe ze względu  
na konieczność prowadzenia dodatkowego podziału, żeby uzyskać trójkąt widoczności  
na prywatnej działce, 

• Chludowo - projekt i budowa parkingu publicznego na ulicy Kościelnej przy kościele. 
Projektowanie jest zakończone, uzyskano decyzję na wycinkę drzew. Planowane ogłoszenie 
przetargu we wrześniu, 

• trwają prace przy przebudowie sali gimnastycznej przy SP1, a właściwie jej rozbiórce, 

• Chludowo - doświetlenie ulicy Wargowskiej. Zlecono realizację, 

• Biedrusko - budowa oświetlenia na ulicy Zjednoczenia (bloki 293-296). Wybrano wykonawcę, 
inspektora. Planowany termin wykonania - 30 dni, zdążymy przed okresem jesiennym, 

• Osiedle Grzybowe - zagospodarowanie polany pod lasem. Trzeci etap - wiata z utwardzeniem  
i ławami oraz stołami została wykonana. Zlecono zakup i wmontowanie nowego urządzenia 
sprawnościowego. Nasadzenia planowane są na okres jesienny, 



• Zielątkowo - budowa oświetlenia terenu zielonego przy ulicy Sportowej. Po zatwierdzeniu 
możliwości finansowania nastąpi realizacja, 

• Suchy Las - oświetlenie ulicy Ruczaj. Prace zostały zakończone. 

• Chludowo - zaprojektowanie i wykonanie zaplecza magazynowego sołectwa wsi. Jest analiza 
rynku. Sytuacja jest podobna jak w Złotkowie. Środki są niewystarczające, ale sołtys z Chludowa 
zobowiązał się uzupełnić te środki, żeby można było to zadanie zrealizować, 

• Chludowo - remont podjazdu do ośrodka zdrowia. Złożyliśmy zgłoszenie do Starostwa 
Powiatowego o zamiarze budowy. Mamy gotowe materiały do ogłoszenia postępowania, 

• Złotkowo - likwidacja słupów energetycznych na ulicy Słonecznikowej. Otrzymaliśmy warunki  
z ENEA S.A., wysyłamy zapytania ofertowe na wykonanie projektu, to jest nie tylko projekt  
samej przebudowy tych słupów i przeniesienia okablowania, ale również prace projektowe  
i realizacyjne związane z przemodelowaniem układu drogowego, 

• biblioteka w Chludowie, stary budynek po szkole - wysłano zapytania ofertowe na projekt PFU  
po to, żeby złożyć do ZIT-u, 

• brama w Biedrusku, właściwie pylony, słupy. Prace zakończyliśmy, zostały odebrane i właściwie 
inwestycja rozliczona z wykonawcą i inspektorami nadzoru. 

 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że dzisiaj obchodzimy Dzień Straży Miejskiej  

i Gminnej oraz że w imieniu władz gminy wszystkim strażnikom złożył życzenia. Zaprosił  
do Łagiewnik na coroczną uroczystość związaną z wydarzeniami w Łagiewnikach oraz wybuchem  
II wojny światowej. Następnie, (wyraźnie zaznaczył, żeby znalazło się to w protokole) wniósł 
zastrzeżenie, dotyczące podjętej uchwały (w punkcie 8) w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej. W ocenie Wójta Gminy została ona podjęta z istotnym naruszeniem przepisów ustawy 
o finansach publicznych w zakresie naruszenia art. 230 w związku z art. 61. Pierwszy dotyczy 
kompetencji w zakresie składania wniosków, które w konsekwencji kształtują deficyt budżetowy 
jako kompetencje wyłącznie dla zarządu JST i organu wykonawczego. Artykuł 60 mówi  
o odpowiedzialności za podjęte działania w ramach wykonywanej gospodarki budżetowej gminy. 
(ponownie poprosił, aby zapis ten również znalazł się w protokole). Przypomniał, że wypowiedział 
się w pierwszej części dzisiejszego spotkania, dotyczącej dyskusji na temat uchwały budżetowej,  
na temat gminy Murowana Goślina. Zaznaczył, że w jego wypowiedzi dotyczącej prowadzonej 
przez gminę Murowana Goślina polityki promocyjnej, w tym szczególnie pozyskiwania inwestorów  
i firm z branży transportowej i pokrewnych, nie było ani zarzutu stosowania sucholeskiego  
know-how, ani żadnej pretensji. Była to wyłącznie chęć zwrócenia uwagi na pojawiające się  
w tej chwili, również na terenie województwa wielkopolskiego, na terenie powiatu poznańskiego 
zagrożenie, które wynika ze stosowania przez gminy w swoich politykach podatkowych niskich 
stawek. Przez to zwiększa się konkurencja. Konkurencja Nam szczególnie zależy, żeby nasz wolumen 
w podatku od środków transportowych utrzymać na takim poziomie, aby dochody gminy  
Suchy Las były stabilne, a najlepiej, żeby cały czas można było odnotowywać progres,  
nie tylko poprzez stosowanie stawki, bo to byłoby bardzo krótkowzroczne, przed czym przestrzega, 
ale przez rozbudowywanie systemu, który w naszej gminie przez kilkanaście lat jest utrwalany.  
Wyraził nadzieję, że jest to doceniane zarówno przez firmy transportowe, jak również przez firmy  
z branży okołotransportowej. 

 
► Informacje Przewodniczącego Rady Gminy Suchy Las. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że Rada Gminy 
otrzymała informację ze spółki ZKP, czyli Zakładu Komunikacji Publicznej, o kryzysie pracowniczym. 
Pismo zostało skierowane do Przewodniczącej Rady Gminy Suchy Las oraz do Wójta Gminy. 



Zostały wprowadzone środki pomocowe przez Biuro Nadzoru Właścicielskiego, została 
przeprowadzona ankieta, wyniki tej ankiety są do wglądu w Biurze Rady Gminy. Pani Ewa Małyszek 
z Biura Właścicielskiego, napisała też o rekomendacjach dla spółki oraz jej dla zarządu  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przedstawił informacje 
Przewodniczącego Rady Gminy. 

• Przekazał, że Radni otrzymali pocztą elektroniczną zaproszenie na szóste mistrzostwa 
samorządów gminnych powiatu poznańskiego w strzelectwie sportowym, pod patronatem 
honorowym Starosty Poznańskiego Jana Grabkowskiego. Zaproszenie jest na 21 września,  
na godz. 10.30, do Murowanej Gośliny, na strzelnicę przy ulicy Brackiej. Z regulaminu zawodów 
wynika, że celem tych zawodów jest integracja burmistrzów, wójtów i radnych gmin powiatu 
poznańskiego. A więc w składzie, zgodnie z regulaminem, mogą być radni, ale także wójtowie, 
wicewójtowie, burmistrzowie, wiceburmistrzowie, sekretarze. Może być także jeden dyrektor 
wydział oraz radni poprzedniej kadencji. Zapisy w biurze Rady Gminy. Skład drużyny  
może być trzyosobowy, czteroosobowy lub pięcioosobowy. Bardzo przyjemna impreza 
integracyjna z pozostałymi radami powiatu poznańskiego, 

• korespondencja elektroniczna z systemu eDOK, Ministerstwa Spraw Wewnętrznych  
i Administracji z dnia 21 sierpnia. Szanowna Pani Przewodnicząca, nawiązując do wniosku Rady 
Gminy Suchy Las, przekazanego wraz z pismem Wojewody Wielkopolskiego z dnia 27 marca,  
w sprawie zniesienia urzędowej nazwy miejscowości z terenu gminy Suchy Las, powiat poznański 
informuję, że Komisja Nazw Miejscowości i Obiektów Fizjograficznych, pozytywnie zaopiniowała 
zniesienie urzędowej nazwy miejscowości Marianowo Osada Leśna, 

• wniosek o sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki  
o numerze ewidencyjnym 79 w miejscowości Golęczewo, gmina Suchy Las. Wniosek złożony  
przez mieszkańca Golęczewa zostanie przekazany wniosek do Komisji Budżetu Finansów  
i Rozwoju Gospodarczego, 

• pismo z firmy Musiał i wspólnicy, kierowane do Urzędu Gminy Suchy Las. Uwagi do projektu 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Suchy Las -  
do wglądu w Biurze Rady, 

• pismo mieszkańca Golęczewa i również uwagi do sporządzenia studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego, 

• wiadomość elektroniczna od Sekretarza Gminy, do pracowników, w sprawie propozycji tzw. zadań 
lokalnych na 2025 rok. W wiadomości zamieszczona jest tabela z propozycjami tzw. zadań 
lokalnych na rok 2025, złożonymi przez organy wykonawcze jednostek pomocniczych, podobnie 
jak w latach ubiegłych. Proszę wskazane komórki organizacyjne, o wyrażenie opinii  
o wyżej wymienionych propozycji. Bardzo proszę o zajęcie stanowiska do 22 sierpnia tego roku.  
W sytuacji ewentualnego błędnego przypisania zadania do danej komórki organizacyjnej,  
bardzo proszę o zgłoszenie takiej sytuacji, 

• kolejne pismo od mieszkańca - uwagi do projektu studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Suchy Las, 

• uwagi mieszkańca Zielątkowa do projektu studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego, 

• uwagi kolejnego mieszkańca Zielątkowa do projektu studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego, 

• uwagi mieszkańca Chludowa do tego samego dokumentu, 

• uwagi do projektu studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
mieszkańca Suchego Lasu (załączona lista osób wnioskujących), 



• dokument elektroniczny z Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu, dotyczący 
uchwały numer III/22/24 gminy Suchy Las z dnia 26 czerwca 2024 roku. Na mocy przepisów 
ustawy z dnia 23 stycznia 2009 roku o wojewodzie i administracji rządowej w województwie,  
o przesłanie poprawnego pliku GML, o którym mowa w §1 ust. 2 pkt 4 uchwały,  
gdyż w przesłanym pliku dokument formalny nie posiada łącza, które kierowałoby do treści 
uchwały o przystąpieniu, uchwaleniu planu, a także o ustosunkowanie się do negatywnej opinii 
ministra Klimatu i Środowiska, dotyczącej przeznaczenia w planie terenów pod zabudowę 
usługową lub produkcyjną, składy i magazyny na części złoża węgla brunatnego w miejscowości 
Szamotuły, 

• kolejne pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, która to wskazuje, że uchwała 
numer III/23/24 Rady Gminy Suchy Las z dnia 26 czerwca, w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
gminy Suchy Las na rok 2024, została podjęta z naruszeniem przepisów prawa wskazanych  
w uzasadnieniu i wyznacza Radzie Gminy termin do 6 sierpnia, do usunięcia nieprawidłowości  
w sposób wskazany w uzasadnieniu do uchwały, pod rygorem skutków określonych  
w art. 12 ust. 2 ustawy o Regionalnych Izbach Obrachunkowych. Jednocześnie zawiadamia,  
że sprawa rozpatrzona zostanie w dniu 7 sierpnia 2024 roku, czyli została już rozpatrzona  
o godzinie 10.00 w siedzibie Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

• pismo do wiadomości Rady Gminy Suchy Las – od Wójta Gminy do instytucji INPOST spółka z o.o. 
w Krakowie, dotyczące zmiany lokalizacji paczkomatu na ulicy Tysiąclecia 2 w Golęczewie, 

• kolejne pismo skierowane przez Przewodniczącego Zarządu Osiedla Grzybowego do wiadomości 
Rady Gminy Suchy Las - uprzejmie zwracamy się do Pana o rozpoczęcie realnych działań, 
zmierzających do rozwiązania problemu znalezienia odpowiedniego lokalu do realizacji 
statutowych zadań samorządu osiedla w postaci osiedlowej świetlicy na os. Grzybowym, 

• pismo Wójta Gminy do Prezydenta Miasta Poznania. Dotyczy zawarcia porozumienia, pomiędzy 
gminą Suchy Las, a miastem Poznań w sprawie zarządu odcinkiem ulicy Meteorytowej, położonej 
na granicy miasta Poznań i gminy Suchy Las, odcinek asfaltowy ulicy Meteorytowej,  
od ulicy Morasko do rozwidlenia z ulicą Leśną, wzdłuż osiedla Przylesie w Suchym Lesie.  
Z obu stron wyraża wolę zawarcia w tej sprawie porozumienia międzygminnego, łączącego się  
z zachowaniem obowiązujących wymogów ustawowych. Uprzejmie proszę Pana prezydenta  
o podjęcie niezbędnych czynności w kierunku wypracowania tekstu porozumienia,  
z zachowaniem obowiązujących w tej kwestii procedur formalnoprawnych, do których z dużym 
prawdopodobieństwem będzie zaliczała się, konieczność podjęcia stosownych uchwał przez Radę 
Miasta Poznania i Radę Gminy Suchy Las, 

• pismo zastępcy prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. Informuję, że Regionalna 
Izba Obrachunkowa w Poznaniu, na podstawie przepisów prawa w związku z art. 20 Kodeksu 
Postępowania Administracyjnego, przekazała według właściwości do Wydziału Nadzoru Prawnego 
Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu, niżej wymienione uchwały Rady Gminy 
Suchy Las z 26 czerwca, a jest to uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy wotum zaufania, 

• pismo z Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej skierowane do Pani Przewodniczącej. Są to gratulacje  
z okazji wyboru na stanowisko Przewodniczącej Rady Gminy Suchy Las.  

 
► Informacje Przedstawiciela Gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolskich. 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że została 
członkiem Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Wielkopolski. Odbyło się pierwsze 
spotkanie organizacyjne członków komisji, na którym rozmawiano o planach, spotkaniach  
i kwestiach związanych między innymi z zajmowaniem się szeroko pojętą kwestią finansowania  
dla JST, w odniesieniu do nowych przepisów. 
 



► Informacje Przewodniczących Komisji Rady Gminy. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego obradowała jeden raz, 
w miniony wtorek. Opiniowała projekty uchwał na tę sesję. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda, 
poinformowała, że Komisja spotkała się w miniony poniedziałek. Dyskutowano z Kierownik 
Referatu Oświaty kwestię związane z gotowością szkół do nowego roku szkolnego. Omawiano 
aktualny system stypendialny. Komisja podjęła decyzję, że chce rozpocząć pracę nad nowym 
systemem. W pierwszej kolejności wystosuje zapytania i ankiety do dyrektorów szkół  
oraz do rad rodziców, żeby zbadać temat i ich nastawienie. Kwestią, która powinna martwić  
po tej komisji, są dość duże braki kadrowe. Niestety z punktu widzenia Referatu Oświaty 
najistotniejsze są braki kadrowe, jeśli chodzi o katechetów, natomiast o to ilu przedmiotowców  
i w których klasach brakuje, nie byliśmy w stanie się dowiedzieć i uzyskać informacji.  
Kolejne posiedzenie komisji, to będzie komisja łączona z Komisją Porządku. Odbędzie się  
23 września o godzinie 16.00. Będzie to komisja łączona ze względu na to, że razem  
z przewodniczącym Kacprem Czaczykiem i tą komisją, skupimy się na kwestiach transportu  
i komunikacji publicznej, w kontekście dzieci i młodzieży poruszającej się nie tylko po gminie,  
ale także dojeżdżającej do szkół w Poznaniu. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny Kacper Czaczyk przekazał, że Komisja Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych, w minionym okresie obradowała jeden raz. Poruszono temat 
przygotowania szkół do nowego roku szkolnego, problem dojazdu dzieci do szkół. Na posiedzeniu 
komisji obecna była przedstawicielka Straży Gminnej Zofia Furmanowska-Kowalska,  
która przedstawiła przygotowanie Straży Gminnej do nowego roku szkolnego. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny Krzysztof Łączkowski poinformował,  
że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w minionym okresie nie obradowała.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że Komisja Rewizyjna 
od poprzedniej sesji nie obradowała oraz że planuje rozpoczęcie działań kontrolnych w ZGK  
w najbliższym miesiącu. 

► Informacje Radnego Powiatowego 
Radna Powiatowa Anna Ankiewicz zaprosiła w imieniu Starosty Poznańskiego na piknik rodziny 
Bezpieczni w powiecie. Na pikniku odbędzie się wręczenie agregatu prądotwórczego OSP 
Golęczewo. OSP Golęczewo jest w krajowym systemie ratowniczym, 

• drugie zaproszenie dla mieszkańców na Białą Sobotę z powiatem poznańskim w Puszczykowie. 
Zaznaczyła, że na niektóre badania trzeba się zapisywać, na stronie internetowej powiatu  
są wszelkie harmonogramy, numery telefonów, proszę korzystać, bo warto (14 września  
od godziny 10 do 14 w Puszczykowie). Niektóre badania można zrobić tam na bieżąco,  
a na niektóre trzeba się już w tej chwili zapisywać, 

• informacja ważna dla mieszkańców - na wczorajszej sesji został przyznany kolejny milion złotych  
na wymianę pieców, więc wszyscy mieszkańcy, którzy składali wnioski do powiatu o wymianę,  
a byli na liście rezerwowej, zostaną obsłużeni, 

• w związku z rozpoczynającym się rokiem szkolnym, poradnia psychologiczna zostanie wzbogacona 
o dwa etaty. Ale proszę pamiętać, że to jest poradnia w Luboniu. My mamy tylko filię,  
więc pewnie to nie rozładuje zupełnie kolejek, ale na pewno je skróci. Dzisiaj trzeba czekać  
na wizytę 8 miesięcy. 

 
 
 



Ad. 20. Interpelacje i zapytania Radnych (06:01:04 *). 
  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał, że w minionym 
okresie wpłynęły trzy interpelacje. Interpelacja numer 5, numer 6 i numer 7 (numeracja z BIP). 

• interpelacja numer 5 Radnej Sylwii Sawińskiej. Interpelacja jest dostępna w BIP. Jest tam również  
odpowiedź z dnia 26 sierpnia wraz z załącznikiem, 

• interpelacja numer 6. Interpelacja Radnej Joanny Radziędy. Interpelacja jest dostępna w BIP.  
Jest tam również odpowiedź z dnia 28 sierpnia, 

• interpelacja numer 7 Radnego Jarosława Dudkiewicza. Interpelacja dostępna w BIP, podobnie  
jak odpowiedź na interpelację z dnia 28 sierpnia.  

•  
Ad. 21. Wolne głosy i wnioski (06:03:35 *). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poprosił, aby zadawanie 
pytań i udzielanie odpowiedzi, nie zajmowało więcej niż trzy minuty. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że Radni 
otrzymali informację dotyczącą inwestycji realizowanej przez gminę - pierwszej i drugiej części 
Suchy Las Wschód. Zapytała, czy mamy informację z Aquanetu, o przetargu na kanalizację 
sanitarną. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok odpowiedziała, że jest taka informacja. Nastąpiło 
otwarcie ofert, które są aktualnie badane. Do wykonawcy została skierowana prośba, o wyjaśnienie 
rażąco niskiej ceny. Zgodnie z uzyskaną informacją z Aquanetu, spodziewają się podpisania umowy 
na przełomie września i października. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że w temacie 
ulicy Rzepakowej miała pytanie o linie energetyczne, ale była informacja, że zapytania  
będą wysłane - na projekt. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zadała pytanie związane z ZZO  
i z uciążliwościami zapachowymi. Apogeum tych uciążliwości było w drugiej połowie lipca. 
Wpłynęło wiele informacji, że dzieje się bardzo źle. Te uciążliwości nigdy tak do końca nie zniknęły, 
ale można było powiedzieć, że był taki moment, że były sporadyczne. Natomiast w tym sezonie 
letnim można ukazała się szara rzeczywistość i to z taką częstotliwością, że można było zwariować. 
Zapytała Wójta Gminy, jak sytuacja wygląda naprawdę. Dodała, że Wójt Gminy rozmawiał  
ze stowarzyszeniem i z kierownikiem Referatu Ochrony Środowiska Wiesławem Orczewskim,  
bo wina jest trochę po stronie gminy Suchy Las, która zleciła raport środowiskowy, a wcześniej  
przy robieniu rekultywacji kwater takiego raportu nie zlecaliśmy i teraz to się wszystko przeciąga  
w czasie, a mieszkańcy chcieliby usłyszeć odpowiedź. 
Wójt Gminy Suchy Grzegorz Wojtera przekazał, że procedura dotycząca wydania decyzji 
środowiskowej i temat uciążliwości, to są dwie odrębne kwestie, chociaż mowa jest o tym samym 
podmiocie, który zarządza na terenie zakładu, spółce ZZO. Dodał, że gmina sama nie decyduje  
o obowiązku opracowania raportu w postępowaniu. Najistotniejszą instytucją w tym postępowaniu 
zgodnie z art. 77 ustawy o udostępnianiu informacji o środowisku jest RDOŚ. Opinię o konieczności 
opracowania raportu wyrażają również min: Państwowy Inspektor Sanitarny, Starosta,  
Wody Polskie. Wójt może od tego odstąpić, no ale jeżeli pojawiają się kody, które wyraźnie 
wskazują na taką konieczność, to Organ nie ma wyboru. W momencie, kiedy rekultywowane  
były przekładkami piaskowo-budowlanymi stare kwatery, wymagaliśmy w decyzji o warunkach 
zabudowy stosownej instalacji odgazowującej. Na temat raportu Wójt oznajmił, że nie ma  
ani sobie, ani pracownikom nic do zarzucenia. Wójt nałożył obowiązek decyzją, nastąpiło 



odwołanie, które „leżało” w SKO około roku. Gdyby odwołania nie było, raport byłby gotowy  
w ciągu trzech miesięcy. 
Radny Grzegorz Słowiński wskazał, że u zbiegu ulic Obornickiej i Pawłowickiej zalega gruz, beton  
i śmieci. Urzędnicy zapewniali, że będą usunięte do końca sierpnia tego roku. Następnie zapytał  
na jakim etapie jest ich usuwanie, bo zwożenie trwało tydzień, a do końca miesiąca zostały  
dwa dni. Zapytał również na jakim etapie są prace związane z pozyskiwaniem środków  
na nieistniejące wciąż boisko. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przypomniała informację, której udzieliła 
Przewodniczącemu Zarządu Osiedla Złotniki Michałowi Przybylskiemu, że są dwa miejsca  
i dwa podmioty, które dzierżawią teren. Jedno zostało zlikwidowane (nie ma tej części,  
która była wykorzystywana przez naszego wykonawcę, dzierżawiącego teren), a drugie - ma zostać 
usunięte zgodnie z umową przez inwestora ze Złotkowa do końca roku. W grudniu kończy się 
umowa z tym inwestorem i gmina nie zamierza tej umowy przedłużać, ani wynajmować terenu 
kolejnym potencjalnym użytkownikom. W temacie dofinansowania przekazała, że w połowie 
listopada będzie decyzja o tym, które projekty zakwalifikowano do dofinansowania. Gmina złożyła 
wniosek i oczekuje na odpowiedź. 
Radny Michał Wojtyna zapytał, czy znany jest zakres prac w programie Rozświetlamy Polskę, 
ile lamp będzie wymienianych i na jakim terenie. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że do wymiany przewidziano wszystkie 
lampy gminne, które nie posiadają oprawi LED, z wyjątkiem przypadków szczególnych,  
w których konieczna byłaby wymiana całych słupów. Program obejmował wyłącznie koszty 
związane z wymianą opraw, a nie dostosowywaniem czy modyfikacją słupów, na których te lampy 
są zamocowane. Dodała, że program dotyczy całego obszaru gminy. 
Radna Sylwia Sawińska przekazała, że w jej ostatniej interpelacji prosiła o wskazanie oszczędności. 
W aneksie numer 3 umowy jest informacja o tym, że było wykonane jakieś roboty zgodnie  
z protokołem z dnia 14 listopada, potem kolejne z dnia 30 lipca 2024. Dodała, że dokumenty  
tego typu powinno się dołączać i poprosiła o ich dosłanie. Następnie poruszyła temat projektów 
w okolicy ulic: Platynowej, Żelaznej i Rodowej w Złotkowie. Przekazała, że z jej informacji wynika,  
że trwa realizacja zadania. Dodała, że oczekuje potwierdzenia, czy na pewno będzie realizowana  
ta inwestycja, czy chodzi tylko o projekt. Poprosiła również o mapy układu drogowego w Złotkowie, 
w celu zaznajomienia się, jak ma wyglądać połączenie z drogą ekspresową (S11) i koncepcja 
połączenia Golęczewa ze Złotkowem. Zapytała również o teren obok boiska, dzierżawiony  
od Lasów Państwowych, a także o to, jak bardzo zaawansowane są prace, zmierzające  
do znalezienia innych działek, aby przejąć teren obok boiska.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że temat projektu w Złotkowie sprawdzi, 
a odpowiedzi udzieli pocztą elektroniczną. Dokumenty, o których wspomniała Radna Sylwia 
Sawińska przekaże kierownikowi, aby je udostępnił. W temacie układu komunikacyjnego  
w Złotkowie przekazała, że ma wersję wstępną z firmy, która robi plan rozwoju dróg w gminie, 
ale należy ją potraktować jako „przymiarkę”. Jeśli w tej wersji wszystko jest wyrysowane  
to przekaże ją, a jeśli nie, to naszkicuje sytuację, żeby Radnej Sylwii Sawińskiej łatwiej było 
rozmawiać z mieszkańcami.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że jeśli chodzi o możliwość nabycia terenów  
od Lasów Państwowych, to szanse na pomyślne rozwiązanie tego tematu są niewielkie,  
a w temacie możliwości nabycia terenu po drugiej stronie ulicy Żytniej, nie są prowadzone żadne  
prace, dotyczące możliwości pozyskania tego terenu. 
Radna Sylwia Sawińska poprosiła o informację, kiedy te prace się rozpoczną. Uzasadniła to faktem, 
że mieszkańcy Złotkowa czekają od kilku lat na to, żeby przejąć tę działkę i móc wybudować tam 
miejsce integracji. Dodała, że pieniądze na ich koncie tracą wartość. 



Przewodniczący Zarządu Osiedla Biedrusko Mariusz Naworski zapytał czy udało się złożyć wniosek 
do PFRON z programu Dostępna Przestrzeń Publiczna (budowa placów zabaw przystosowanych  
dla osób z niepełnosprawnościami). Drugie pytanie: czy dzieje się coś w kwestii wymiany gruntów  
z wojskiem w Biedrusku (chodzi o łącznik między osiedlem Jesionowym, a ulicą Powstańców 
Wielkopolskich). Następnie w imieniu Zarządu Osiedla Biedrusko przekazał zaproszenie na festyn 
rodzinny (7 września o godzinie 10.00. O tej samej godzinie startuje rajd rowerowy do Łysego 
Młyna). 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że jeśli chodzi o wniosek umożliwiający 
dofinansowanie na doposażenie placów zabaw dla osób z niepełnosprawnościami  
(nie jest to budowa nowych placów zabaw, tylko doposażenie i dostosowanie), to termin składania 
wniosków został przesunięty na listopad, ale gmina zrobiła analizę i jest do tego przygotowana 
i na pewno będziemy go składać, gdyż wie jakie są potrzeby i na których placach zabaw  
jest możliwość zrealizowania prac. Przekazała również, że o temat wymiany gruntów  
w Biedrusku musi zapytać Wydział Nieruchomości i Planowania Przestrzennego, a odpowiedzi 
udzieli pocztą elektroniczną. 
Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że w wyjaśnieniach na tematy komunalne nie usłyszał 
żadnej informacji na temat budowy chodnika wraz z przejściem dla pieszych, pomiędzy 
przystankiem na ulicy Sosnowej, a ulicami Rydzową i Miodową. Wiosną Referat Komunalny 
zadeklarował, że do rozpoczęcia roku szkolnego powstanie ten chodnik, a nic się nie dzieje. 
Zapytał również o moduł rdzeniowy i możliwości zwiększenia przepustowości sieci światłowodowej, 
bo mimo wcześniejszych deklaracji, mieszkańcy dalej dostają z GCI informacje, że na pewno  
do przyszłego roku nic się nie zmieni. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że posiada informacje, że prace w obrębie 
modułu rdzeniowego trwają, a mieszkańcy, którzy są już przyłączeni do sieci GCI, mają zwiększoną 
przepustowość zgodnie z oczekiwaniami. Jest natomiast pewien odcinek sieci nie podpięty 
do tego modułu i odnosi wrażenie, że nieporozumienie wynika z tego faktu. Zasugerowała, 
że warto by było spotkać się i wyjaśnić tę sytuację. Chodnik jest w budżecie i w planie  
do zrealizowania, a prace powinny ruszyć we wrześniu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak podziękował za to, został 
zakończony został temat pylonów na ulicy Ogrodowej w Biedrusku. Przekazał, że otwarcie ofert  
w przetargu na budowę szkoły w Biedrusku planowano na 4 września, do godz. 9.00 mają wpłynąć, 
a o godz. 9.30 będzie ich otwarcie. Dodał, że z informacji, które posiada, nastąpiło przesunięcie 
terminu na 11 września i poprosił o informację na ten temat. Kontynuując wypowiedź przekazał,  
że Poczta Polska dostała oficjalne zawiadomienie, że w Biedrusku poczta mieścić się będzie  
do końca roku w tym miejscu, w którym jest, a później musi zostać zlikwidowana.  
Dodał, że Urząd podjął kroki zmierzające do znalezienia nowego dla Poczty Polskiej w Biedrusku  
i poprosił o potwierdzenie lub zaprzeczenie informacji, że tym pomieszczeniem ma być sala 
komputerowa w domu osiedlowym. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że ilość pytań, która jest do tego przetargu 
i czas potrzebny do tego, aby na nie odpowiedzieć sprawia, że trzeba będzie ten termin przedłużyć. 
Gmina zobowiązana jest do tego, żeby zagwarantować odpowiednią ilość czasu, by wykonawcy 
mogli przeanalizować odpowiedzi, a pytania ciągle spływają. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera potwierdził, że miejscem, w którym ma powstać 
placówka pocztowa w Biedrusku jest tzw. sala komputerowa, na parterze domu osiedlowego 
Dodał, że pamięta o tym, że tam odbywają się zajęcia i trzeba zapewnić wszystkim,  
którzy korzystają z tego pomieszczenia odpowiednie warunki. Przekazał również, że gmina  
jest po rozmowach z myśliwymi – zarząd podjął decyzje w sprawie ostatecznego rozliczenia  
i polubownego załatwienia sprawy. 



Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak zapytał, dlaczego nie była 
rozpatrywana możliwość dzierżawy pomieszczenia w Biedrusku. Wyraził opinie, że na lokali 
przeznaczonych na usługi jest bardzo dużo. Dopytywał czy stawki wynajmu wzrosły. Przypomniał, 
że dotychczasowa stawka dzierżawy dla Poczty Polskiej wynosiła ok. 1 700,00 złotych. Dodał, 
że pomieszczeń w domu osiedlowym brakuje i zabranie tak ważnego pomieszczenia, jak sala 
komputerowa, będzie odczuwalne. Przekazał, że pomieszczenie po „myśliwych”, które ma zostać 
przejęte, jest dużo mniejsze. Położenie przyszłej poczty jest bardzo dobre i mieszkańcy na pewno 
będą korzystali z tej poczty. Dodał, że poczta jest potrzebna i będzie walczył o to, żeby była. 
Kończąc wypowiedź zapytał, czy nie mogliśmy pójść w kierunku dzierżawy pomieszczeń  
poza domem osiedlowym. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że umowa z myśliwymi jeszcze trwa. Wnieśli  
oni do wspólnego projektu kwotę, która jest teraz „odmieszkiwana”. Domyślając się, że pytanie 
związane jest z inicjatywą stworzenia biblioteki w Biedrusku przypomniał, że biblioteka 
zaprojektowana jest w budynku szkolnym, z zewnętrzną komunikacją dla mieszkańców. 
Radna Wiesława Prycińska podziękowała za informację dotyczącą ulicy Poziomkowej. Przekazała, 
że ma wątpliwości do ulicy Wiśniowej, bo w roku 2023, na projekt przeznaczone było 69 000,00 zł 
(projekt został zrealizowany). W tym roku przeznaczono 115 000,00 złotych na realizację tej krótkiej 
ulicy. Poprosiła o informacje w kwestii realizacji. Zapytała o wprowadzenie projektu organizacji  
i uspokojenia ruchu po stronie zachodniej Suchego Lasu i poprosiła o informacje na ten temat. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że obie informacje prześlę pocztą 
elektroniczną. 
Radny Robert Rozwadowski zgłosił problem przy osiedlu Poziomkowym, u zbiegu ulic Malinowej, 
Aroniowej, Powstańców Wielkopolskich i Poziomkowej. Przekazał, że oświetlenie włącza się  
o godzinie 20.00 i około godziny 23.00 się wyłącza. Wcześniej nie było to uciążliwe z tego względu, 
że wcześnie robiło się jasno i dość późno robiło się ciemno, ale aktualnie o godzinie piątej rano  
jest kompletnie ciemno. Zostało to zgłoszone kilkukrotnie do Referatu Komunalnego i nadal  
jest ciemno. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że jeśli było zgłoszone i dzisiaj światła  
nie ma, to zaistniały jakieś komplikacje. Dodała, że sprawdzi na jakim etapie jest ta sprawa. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski wracając do szkoły w Złotnikach  
i do WPF przypomniał, że 18 grudnia Rada Gminy uchwaliła uchwałę budżetową oraz WPF.  
Po przyjęciu przez Radę Gminy wniosków Radnego Grzegorza Słowińskiego, WPF się nie zmieniła 
ani w 2024, ani w 2025, ani w 2026 roku. Następnie zadał pytanie Wójtowi Gminy, jak wysnuł 
wniosek, że zwiększył się deficyt, skoro („na logikę”) się nie zwiększył. Radni przegłosowali  
tylko wnioski, które podtrzymywały stan rzeczy, który był od 18 grudnia (nie zwiększali deficytu).  
Deficyt w latach, w których nie ma budżetu, nie jest możliwy do ustalenia. Dodał, że Wójt Gminy 
nie wie jaki będzie deficyt w 2026 roku, ani w 2025, ponieważ w WPF są zadania wieloletnie,  
a nie jednoroczne. Przekazał również, że Wójtowi Gminy nie są znane również dochody budżetowe. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że 20 milionów zostało zgłoszone  
i te 20 milionów sobie „leżało”, w przenośni leżało, i drugie 20 milionów „leżało” na szkołach  
w Biedrusku. Jeżeli spojrzymy na przepisy, które mówią o kreowaniu możliwości przez organ 
wykonawczy nowego wydatku, a także limitów w prognozie finansowej, to oczywiście moglibyśmy 
pewnie teraz toczyć spór o to, czy zwiększenie o kolejne 20 milionów jest nowym wydatkiem,  
czy nie jest nowym wydatkiem. Wójt Gminy przypomniał, że podawał swoje stanowisko  
do protokołu, ponieważ ma złe przeczucia, jeżeli chodzi o „cenę” uchwały uchwalonej  
przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Dodał, że przechodzenie obojętnie obok tego, 
w kontekście jego odpowiedzialności za politykę wykonywania budżetu, wymaga przynajmniej 
zwrócenia uwagi Radnych, bo mówił, że mamy ewidentny deficyt. Wydatek został utrzymany,  



a Wójt Gminy wskazał źródło jego finansowania. Mówiąc brutalnie, przesunięcie realizacji szkoły  
na kolejne lata, jest formą pokrycia deficytu budżetowego w latach, kiedy budowana będzie szkoła 
w Biedrusku. Radni się nie zgodzili na to, więc trzeba znaleźć inne źródło finansowania.  
Wójt Gminy wyraził przekonanie, że to jest jasne. Dodał, że był przekonany, że w drugiej części 
Radni powiedzą, żeby zachować równowagę z art. 242, pomiędzy wydatkami, a dochodami,  
że trzeba te 20 milionów złotych wycofać w Biedrusku. Zwracając się do Radnych, Wójt Gminy 
przekazał, że tego nie zrealizowali, nikt nie zawnioskował, czyli mamy deficyt. Mieliśmy na dwie 
szkoły 40 milionów złotych, teraz mamy na dwie szkoły 60 milionów złotych. Deficyt jest jasny  
i oczywisty.  
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski zwracając się do Wójta Gminy 
powiedział, że opinie o deficycie może formułować wyłącznie w odniesieniu do budżetu  
na dany rok oraz że Wójt Gminy nie może tego robić w odniesieniu do swoich przeczuć.  
Wyraził opinie, że szanuje przeczucia Wójta Gminy i uważa, że ma on rozległą wiedzę i doskonałą 
intuicję, natomiast to nie jest źródło prawa. Dodał, że prawdopodobnie w grudniu uchwalony 
będzie budżet na 2025 rok i wtedy Wójt Gminy będzie mógł powiedzieć, czy ten deficyt  
się zwiększył, czy nie. Dziś tego powiedzieć nie może. Dziś ma tylko odczucia. Gdyby coś było  
nie tak, to od 18 grudnia, do 29 sierpnia RIO prawdopodobnie by zareagowała, a tego nie zrobiła.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że będzie bardzo rad, jeżeli RIO stwierdzi,  
że został naruszony art. 230. Mamy zwiększenie środków, zwiększenie środków przy braku 
finansowania jest deficytem. Oczywiście nie występuje w tym przepisie słowo deficyt w odniesieniu 
do WPF. Natomiast przy kreacji nowego wydatku, zastrzega się kompetencje propozycji  
tego wydatku wyłącznie dla organu wykonawczego. Co do tego też nie ma wątpliwości.  
Dodał, że chciałby, żeby ta uchwała przeszła oraz zagwarantował, że nie będzie donosił na uchwały 
własnej gminy, bo na własnej skórze odczuł czym jest donosicielstwo. Nie wyklucza jednak,  
że RIO samo rozpocznie procedurę stwierdzenia nieważności tej uchwały.  
Radna Joanna Radzięda w odniesieniu do interpelacji, którą składała w kontekście przełożenia 
obchodów wybuchu II wojny światowej oraz w nawiązaniu do odpowiedzi Wójta Gminy zapytała, 
czy od tego roku nową tradycją będzie obchodzenie, pojawienia się wrogiej armii na terenie 
Suchego Lasu 2 września, bo tak z pisma Wójta Gminy wynika, że w zasadzie 2 września  
jest istotniejszy, niż pierwszy. Poruszyła tez temat publikowania zmian w budżecie w BIP.  
W zakładce budżet gminy, jest zakładka budżet i jego zmiany od 2016 roku. W zakładce 2024  
jest zarządzenie Wójta Gminy w sprawie opracowania projektu uchwały budżetowej. Następnie  
jest uchwała z 18 grudnia i uchwała z 25 stycznia w sprawie uchwały budżetowej. Od tego czasu 
uchwała była zmieniana na każdej sesji. Radna Joanna Radzięda poprosiła o uzupełnienie 
załączników oraz o wygenerowanie z systemu aktualnej wersji na dzień 29 sierpnia  
po wprowadzeniu zmian dzisiejszymi uchwałami, żeby mieszkaniec mógł zajrzeć do budżetu  
i zorientować się, jaki jest poziom wykonania zadań majątkowych. Zgłosiła również problem 
z oświetleniem na osiedlu przy lesie, ponieważ od ok. miesiąca wyłączenia oświetlenia zdarzają się 
niestety regularnie. Referat Komunalny informuje zwrotnie, że robi co może, zgłasza uwagi 
do ENEA S.A. Zapytała, czy wiadomo dlaczego w okolicy tak często wyłącza się oświetlenie  
oraz czy nie jest to forma oszczędności, o której Rada Gminy nie wie. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że zgłoszenia są ważną informacją,  
którą gmina postara się w bieżącej działalności wykorzystać i zrobić wszystko, żeby takich sytuacji 
nie było. Dodała, że nie istnieje żaden program oszczędnościowy i nigdy nie było pomysłu,  
żeby oszczędzać energię wyłączając oświetlenie uliczne. Wójt Gminy przekazał również,  
że odpowiedź na interpelację dostępna jest z wyjaśnieniem. Zwrócił uwagę, na kwestie logistyczno-
ekonomiczne, związane z kosztami pracy pracowników spółki w niedzielę oraz przyjazdami. 
Taka sytuacja była w 2018 roku. Uroczystości też odbyły się drugiego września, żeby dzieci  



mogły w nich uczestniczyć, żeby poczty sztandarowe ze szkół były obecne. Dodał, że to nie jest 
żadna nowa, sucholeska, świecka tradycja (obchody 2 września), ale kapitan Gedymin strącił 
Messerschmitty właśnie 2 września. W temacie publikacji budżetu w BIP Wójt Gminy przekazał,  
że im bardziej czytelne dokumenty gminne, czytelne dla mieszkańców, łatwe do zrozumienia,  
tym lepiej. Dodał, że gmina stara się robić aktualizację co jakiś czas, poprzez informacje 
przygotowywane przez Panią Skarbnik w wydawnictwach lokalnych, ale nie widzi przeszkód,  
żeby robić to również w BIP (stronie internetowej) w przystępnej formie. 
Radny Krzysztof Łączkowski podziękował za odnowienie, wyremontowanie pylonów w Biedrusku. 
Poprosił, żeby je wyeksponować. Przekazał również, że jest w posiadaniu dokumentu pod nazwą 
Przebudowa przepustu zlokalizowanego w ciągu drogi leśnej o numerze inwentarzowym 220/20, 
stanowiącej część dojazdu pożarowego numer 9, położonego na terenie leśnictw  
Gołaszyn i Maniewo. Dodał, że jest to druga część przebudowy przepustu w Biedrusku.  
Poprosił, żeby poważnie zająć się tym tematem. 
Radna Joanna Radzięda zasugerowała, żeby przemyśleć, czy zaproszenia muszą być wysyłane  
do Radnych pocztą. Dodała, że każdy Radny ma służbową skrzynkę poczty elektronicznej  
i obowiązek korzystania z niej. Zaproszenia mogły zostać wręczone na sesji. Podziękowała 
kierownikowi Referatu Komunalnego za bardzo szybką reakcję na prośbę mieszkańców, o powtórne 
nasadzenia i usunięcie gruzu, który nie był usunięty przy pierwotnych nasadzeniach, po budowie 
miejsc parkingowych i chodnika przy ulicy Sprzecznej.  
 

Ad. 22. Zamknięcie sesji (06:55:51 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska podziękowała zgromadzonym  
i widzom za udział w sesji i zamknęła IV sesję Rady Gminy Suchy Las IX kadencji.  

 
 
 
 

sporządził:  Przewodnicząca Rady 
Robert Nowakowski  Gminy Suchy Las 

 Joanna Pągowska  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
* znaczniki czasowe odnoszą się do nagrania audio-video. 


